
Protokół Nr X L V / 2 0 i 3 
sesji Rady Miejskiej w Opatowie 

odbytej w dniu 27 listopada 2013 roku 

Sesję rozpoczęto o godz. 12̂ **, a zakończono o godz. 15'*'. W sesji wzięło udział 14 
radnycłi, na ogólną liczbę 15 radnych - wg listy obecności / stan. zał. do Prot. /. 

W sesji nie uczestniczy! radny p. Jacek Cheba 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 
1) Pani Bożentyna Pałka - Koruba - Wojewoda Świętokrzyski 
2) Pan Kazimierz Kotowski - członek Zarządu Województwa Świętokrzyskiego 
3) Pan Bogusław Włodarczyk - Starosta Opatowski 
4) Pan Andrzej Chaniecki - Burmistrz Miasta i Gminy Opatów 
5) Pozostali goście zaproszeni - wg listy obecności / stan. zał. do Prot. / 
6) Przewodniczący jednostek pomocniczych Gminy Opatów - wg listy obecności / stan, 

zał. do Prot. / 
7) Przedstawiciele mediów, w tym Regionalnej Rozgłośni Radia Opatów 
8) Pracownicy Urzędu Miasta i Gminy w Opatowie, 

Porządek obrad sesji: 
1. Otwarcie i przyjęcie proponowanego porządku obrad sesji. 
2. Zatwierdzenie protokołu z poprzedniej sesji. 
3. Informacje na temat prowadzonych i planowanych inwestycji na terenie Miasta i Gminy 

Opatów finansowanych ze środków unijnych i krajowych, 
a) wystąpienia zaproszonych gości, 
b) dyskusja 

4. Informacja o przebiegu sezonu turystycznego w 2013 roku, 
a) dyskusja 

5. Podjęcie uchwal w sprawie; 
a) wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Opatów w latach 2013 - 2015 do realizacji 

projektu systemowego „Przedszkolak - najlepsza inwestycja" w ramach Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki, 

b) zmian w budżecie Gminy Opatów na 2013 rok, 
c) zmian w budżecie Gminy Opatów na 2013 rok, 
d) zmieniająca uchwalę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Opatów na lata 2013 - 2028, 
e) obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na rok 

podatkowy 2014 na obszarze Gminy Opatów, 
f) określenia rodzaju świadczeń przyznawanych w ramach pomocy zdrowotnej dla 

nauczycieli szkół i placówek oświatowych prowadzonych przez Gminę Opatów oraz 
warunków i sposobu ich przyznawania, 

g) zmieniająca uchwalę w sprawie ustalenia opłat za świadczenia udzielane przez 
publiczne przedszkole prowadzone przez Gminę Opatów, 

h) przyjęcia „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych w Gminie Opatów na 2014 rok", 

i) przyjęcia Programu współpracy Gminy Opatów z organizacjami pozarządowymi oraz 
innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2014 roku, 

j ) zmieniająca uchwalę w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych oraz 
warunków i zasad korzystania z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem 
lub zarządzającym jest gmina Opatów. 
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6. Informacja z pracy Urzędu Miasta i Gminy Opatów oraz Burmistrza Miasta i Gminy 
Opatów w okresie międzysesyjnym. 

7. Interpelacje i zapytania. 
8. Wolne wnioski, sprawy różne, 
9. Zamknięcie obrad sesji. 

Ad. l . 
Pan radny Tomasz Staniek - Przewodniczący Rady Miejskiej - dokon^ otwarcia obrad sesji 
i powitał p. Kazimierza Kotowskiego - członka Zarządu Województwa Świętokrzyskiego, 
p. Bogusława Włodarczyka - Starostę Opatowskiego, p. Burmistrza Andrzeja Chanicckicgo, 
radnych Rady Miejskiej, sołtysów i wszystkich zaproszonj'ch gości /po każdym powitaniu oklaski/. 
Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad sesji, W chwili rozpoczęcia obrad, 
na sali było obecnych 14 radnych, na ogólną liczbę 15 radnych. Następnie przedstawił 
proponowany porządek obrad sesji, wnosząc jednocześnie o wycofanie z porządku obrad 
z pkt-5 ppkt, d tj, podjęcie uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Opatów na lata 2013 - 2028 oraz wniósł 
o poszerzenie porządku obrad w pkt, 5 o ppkt: k, 1,; 
W ppkt, k - podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Opatów na 2013 rok. 
W ppkt. I - podjęcie uchwały zmieniająca uchwalę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Opatów na lata 2013 - 2028, 

Radni nie zgłaszali uwag do zaproponowanego porządku obrad sesji. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania. Rada Miejska przyjęła jednogłośnie wniosek 
Przewodniczącego Rady Miejskiej o wycofanie z porządku otirad z pkt. 5 ppkt. d tj. 
podjęcie uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Opatów na lata 2013 - 2028, 14 głosami „ za", O głosów,, 
przeciwnych" i O głosów „wstrzymujących się". W głosowaniu wzięło udział 14 
radnych. 

Rada Miejska przyjęła jednogłośnie wniosek Przewodniczącego Rady o poszerzenie 
porządku obrad w pkt. 5 o ppkt: k, I . : 
W ppkt. k - podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Opatów na 2013 rok. 
W ppkt. 1 - podjęcie uchwały zmieniająca uchwalę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Opatów na tata 2013 - 2028, 

Następnie Rada Miejska przyjęła jednogłośnie zaproponowany porządku obrad sesji 
z wyłączeniem z pkt, 5 ppkt, d oraz włączeniem do porządku obrad w pkt, 5 ppkt.: k. I , 
14 głosami „za", O głosów,, przeciwnych" i O głosów „wstrzymujących się", 
W glosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Ad.2. 
Rada Miejska przyjęła jednogłośnie Protokół Nr XLIV/2013 sesji Rady Miejskiej 
w Opatowie odbytej w dniu 23 października 2013 roku wobec nie wniesienia uwag, 
14 głosami „za", O głosów „przeciwnych" i O głosów „wstrzymujących się". 
W glosowaniu wzięło udział 14 radnych, 

Ad.3. 
Informacje na temat prowadzonych i planowanych inwestycji na terenie Miasta i Gminy 
Opatów finansowanych ze środków unijnych i krajowych przedstawili: 
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Jako pierwszy głos zabrał p. Andrzej Chaniecki - Burmistrz Miasta i Gminy, który 
zwracając się do obecnych gości powiedział; na dzisiejszą sesję zaprosiliśmy oprócz 
Szanownych Gości, których p. Przewodniczący już powitał, także p Wojewodę, a Pani 
Wojewoda z powodów niezałeżnych od niej, z powodu pikiety, która się dzisiaj odbywa 
przed Urzędem Wojewódzkim będzie z około półgodzinnym, czterdziestominutowym 
opóźnieniem. Moja propozycja w szczególności do p. Przewodniczącego jest taka, żebym 
ja tą informację przedstawił w okresie późniejszym kiedy będzie już p. Wojewoda. 
Uzasadniam to tym, że nasz p. Wicemarszałek jakie inwestycje robimy to wie z racji tego, 
że tu mieszka i druga sprawa patronuje im finansowo. Pan Starosta też mam nadzieję, że 
będzie jeszcze i w tym czasie jak przyjedzie p. Wojewoda. Ja bym tylko chciał powiedzieć, 
że te inwestycje, które robimy tak w telegraficznym skrócie, które Państwu przedstawię 
zabiorą mi ok. 0,5 godz., i krócej się już z tym nie da, natomiast myślę, że w znacznej 
części p. Marszałek Kotowski mnie wyręczy. Ja chciałem taką ogólną konstatację tutaj 
wyrazić swoją - Proszę Państwa, kiedy zaczynaliśmy wspólnie tą kadencję od stanu 
finansów jakie były - takiego stanu jakiś my zastali nie życzył bym nikomu. Ja byłem 
w szczególności - ja myślę, że Państwo też w jakiejś mierze, ale ja czułem tą 
odpowiedzialność za tą strategię i za tą koncepcję, którą napisałem najpierw w ulotkach, 
a później, którą Państwo zaakceptowali i oczywiście wchodziłem w nowe środowisko 
pomimo, że byłem samorządowcem, pomimo, że byłem związany z samorządami poprzez 
swoją działalność także zawodową, to jednak w 2011 roku, bo od tego taka faktyczna 
współpraca z instytucjami i organami się zaczynała, trzeba było nawiązać te relacje 
międzyludzkie i trzeba było właściwy klimat stworzyć, i w tym bardzo mi pomógł 
p. Marszałek Kotowski, Z wdzięcznością pamiętam te wdzięczne spotkania u dyrektorów, 
u p. Wojewody, w Zarządzie Marszałkowskim 1 chciałem Mu za to bardzo serdecznie 
podziękować, a oprócz tego wyrażę to jeszcze raz jak będzie p. Wojewoda i proszę mi to 
wybaczyć. Proszę Państwa, kiedy człowiek zaczyna i ma pewną koncepcję i nie wie czy te 
projekty, które będą mogły finansować, będą ogłoszone, a jeśli już są ogłoszone nie wie 
jakie są środki i ile będzie chętnych, to jest pewien okres takiego niepokoju i pewnego 
dysonansu, który człowiek odczuwa, ale chociażby takie spotkania i rozmowy jak 
z p. Wojewodą w obecności p. Marszałka Kotowskiego, jak z p. Adamem Jarubasem, 
który w Wigilię 2011 roku powiedział mi i za to mu bardzo serdecznie dziękuję - „ Panie 
Burmistrzu z tego co wiem ma Pan przyzwoitą koncepcję i Pan te środki jestem 
przekonany dostanie". Oczywiście nie mógł mi powiedzieć, że na pewno dostanę, ale mi 
powiedział, że jest przekonany, że dostanę. Proszę Państwa, Ci ludzie mnie naprawdę 
zbudowali i wiedziałem, że niektóre projekty już zostaną ogłoszone i ta sytuacja bardzo 
wiele mi pomagała. To takie ogólne podziękowanie p. Marszałku. Oczywiście jak to 
zwykle bywa szczegóły są najważniejsze bo szczegóły się dopina i za szczegóły często są 
pieniądze. Myślę, że jeszcze będę miał okazję tutaj się wypowiedzieć na ten temat później 
przy informacji, natomiast teraz jeśti p. Przewodniczący pozwoli to ja na tym tą informację 
bym zakończył, i myślę, że teraz p. Przewodniczący udzieli głosu p. Marszałkowi 
Kotowskiemu i on tutaj się wypowie na temat tych zadań, które my w tej chwili 
realizujemy, i które są finansowane z RPO i z PROW, a także perspektywy finansowej 
2014 - 2020, bo ona nas nie mniej, a nawet bardziej szczególnie interesuje. Dziękuję 
bardzo-

Pan radny Tomasz Staniek - Przewodniczący Rady Miejskiej - podziękował 
p. Burmistrzowi i powiedział; oczywiście, ponieważ wiemy jaki ma czas p. Marszałek, 
więc prosimy p. Marszalka o zabranie głosu. Potem jak p. Starosta też będzie uprzejmy 
zabrać głos i dyskusja odnośnie tych dwóch wystąpień, natomiast gdy przyjdzie 
p. Wojewoda wtedy będzie wystąpienie p. Burmistrza i również dyskusja wtedy będzie. 
Dziękuję bardzo. Bardzo proszę p. Kazimierz Kotowski - członek Zarządu Województwa 
Świętokrzyskiego-
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Pan Kazimierz Kotowski - członek Zarządu Województwa Świętokrzyskiego - po 
przywitaniu zebranych gości mówił; zawsze kiedy dane jest tu mi być w tym Urzędzie, 
w tej sali jest to dla mnie ważny dzień, ważny moment, bowiem zawsze wraca się 
pamięcią wstecz. To tu w tej sali, w tym budynku, z niektórymi jeszcze osobami dane nam 
było dawać początki samorządów, tworzyć samorządy w 90 roku. Później tu powstawała 
myśl i program działania jak tworzyć, czy zabiegać o Ur^ąd Rejonowy, a później o Powiat, 
a terjiz dane nam jest co bardzo mi schlebia i cieszę się być, aby mówić o tym co 
potrafiliśmy jako ci, którym społeczeństwo dało mandat i zaufało na pewien czas, bo te 
kadencje przecież mają swój początek i koniec, i cieszę się, że potrafiliśmy znaleźć takie 
rozwiązania które pozwoliły w określonej sytuacji, w określonym miejscu poczynić takie 
założenia, przygotować je i później realizować, że możemy powiedzieć, że to co możliwe 
w danych realiach finansowych, uwarunkowaniach strategicznych, możliwościach, które 
rysują się dzięki wsp^racy samorządu gminnego, powiatowego, wojewódzkiego, 
administracji rządowej - co jest bardzo ważne dla samorządu powiatowego i gminnego, 
zrealizować cały szereg zadań, które będą cłiarakteryzowały i będą tworzyć, i tworzą ten 
nowy obraz naszego Miasta, Powiatu, Regionu. Ja sobie doskonale zdaję sprawę, że 
w różnych gremiach różnie można oceniać mijający okres. Są nawet radykalne 
stwierdzenia o tym ile się zrobiło, są radykalne oceny, ale uważam, że powinniśmy 
z szacunkiem odnosić się nawet do naszych adwersarzy, czy konkurentów na szczeblu czy 
samorządu, czy na szczeblu politycznym, a z szacunkiem i poświęcać się przede 
wszystkim wykorzystaniu czasu na twórcze działanie i wyszukiwaniu tego co nas łączy. 
Wyszukiwaniu zadań, które możemy sami podjąć, sami zrealizować, aby później 
powiedzieć, mieć tą satysfakcję i powiedzieć, że nie zmarnowaliśmy czasu. Moi Drodzy, 
dziękuję p. Burmistrzu za ocenę. Po prostu tu się urodziłem, tu mieszkam, tak mnie 
wychowano, że „wszystko co robisz powinieneś robić dobrze". Staram się, raz wychodzi 
lepiej, raz wychodzi gorzej, ale myślę, że w sumie to jeśli spojrzymy tak od 90 roku, to 
możemy mówić o wielu kwestiach podjętych, rozwiązanych, w których, że tak powiem 
ukoronowaniem jest 2007 - 2013 roku, bowiem tu były te możliwości skorzystania ze 
środków unijnych. Tutaj te możliwości zostały właściwie wyłonione, priorytety zostały 
właściwie wyłonione, mechanizmy przyjęte na szczeblu województwa przez Zarząd 
poprzedni, którym również kierował Adam Jarubas umożliwiły praktycznie wszystkim 
samorządom, gminom i beneficjentom z terenu Regionu, z województwa skorzystać 
z dofinansowania w różnej formie, w różnych kwotach, w różnej wielkości, w zależności 
od możliwości finansowych beneficjenta, w zależnościom od potencjału intelektualnego, 
który umożliwiał przygotowanie koncepcji, wniosków i później ich zrealizowanie. Moi 
Drodzy, jeśli mówimy o zadaniach inwestycyjnych ostatniego okresu, to samorząd gminy 
według takich informacji na dzień dzisiejszy, bowiem pewne kwestie są jeszcze otwarte, 
a te które są otwarte powiem, po wstępnej analizie materiałów są z dużymi szansami na 
uwzględnienie i dofinansowanie na poziomie 60% - bo taki poziom dofinansowania 
dotyczy ostatniego wniosku p. Burmistrza, który uwzględnia ulice tu w mieście Opatowie 
oraz poza miastem, które będą uzupełnieniem Moi Drodzy, do szeroko podjętych działań 
na ulicach, które są w ciągach dróg powiatowych, zarządzanych przez samorząd 
powiatowy tu na terenie miasta. Do zadania modernizacji ulicy Mickiewicza 
i Sempołowskiej dojdzie ulica: Kopernika, Szeroka, Partyzantów i Słowackiego - taką 
bowiem decyzję przydzielającą wsparcie 60% tym zadaniom na wniosek Starosty 
i samorządu powiatowego. Zarząd Województwa dzisiaj podjął. Jest to rozszerzenie 
zadania, które wpisuje się w działania na naszym możliwym szczeblu, które mają 
usprawnić ruch komunikacyjny w mieście Opatowie i to jest przykład na to, że wspólnymi 
siłami naprawdę można wiele zrobić i cieszę się - i tu kolegom i Burmistrzowi, i Staroście 
dziękuję, że to razem możemy tworzyć ten obraz i robić to dla naszego środowiska. Jedno 
jest pewne- inwestycje trwałe nikt nie zabierze ze sobą. Zmieniają się, kończą się kadencje, 
zmieniają się samorządy, a przedsięwzięcia trwale, ważne, pozostają. Tutaj realizowane 
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było w ostatnim okresie jak dotychczas trzy zadania - poziom dofinansowania w ramach 
Regionalnego Programu Operacyjnego jest niecałe 10 min zł. Jeszcze rozważamy kolejne 
działania. Ponadto, w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich Gmina skorzystała 
z dofinansowania około 2,5 min zł. Ponadto, Programy Operacyjne Kapitał Ludzki na tzw, 
działania miękkie, plus do tego wsparcia w postaci grantów, które otrzymują 
stowarzyszenia z tego terenu. Myślę, że tak jak Burmistrz tu powiedział, to co możliwe 
było, co było reabie otrzymało wsparcie i niecli to dobrze służy, bo te rozwiązania były 
oczekiwane i potrzebne. Moi Drodzy, szerzej patrząc to powiem, że na terenie Powiatu 
Opatowskiego wsparcie w Ramach Regionalnego Programu Operacyjnego jeśli weźmiemy 
beneficjatów samorządowych wynosiło na poziomie 97 min. Powiat otrzymał, czy 
wykorzystał, czy złożył i wykonał zadania przy wsparciu około 26 min zł, do tego 
dochodzi PROW na poziomie 25 min zł, plus Kapitał Ludzki i inne źródła finansowania. 
Jeśli analizujemy wykorzystania środków z Regionalnego Programu Operacyjnego, 
a jesteśmy po wczorajszym wielogodzinnym spotkaniu z członkami Komisji Europejskiej 
w Ministerstwie Rozwoju Regionalnego, to możemy mówić, że Region świętokrzyski 
wykorzysta w pełni te środki, które są. Na pewno były by jeszcze możliwości 
w wykorzystaniu środków gdyby można było to pozyskać na inft-astrukturę komunikacyjną 
w osi V, czyli w sferze wsparcia dla usług i podmiotów o znaczeniu społecznym - czyli; 
służba zdrowia plus oświata. To dobrze świadczy o wszystkich tych, którzy mieli za 
zadanie przygotować i rozliczać te zadania. Jeśli spojrzymy dookoła, ten rok i przyszły to 
będzie ten finał, kiedy będą realizowane kończone, rozliczane inwestycje. Myślę, że to 
widać dookoła i nie można mówić, że to jest czas niewykorzystany. Jeśli bierzemy pod 
uwagę te zadania, które były zrealizowane, to traktujemy je w Regionie jako podstawę 
i fundament do przyjęcia założeń do Regionalnego Programu Operacyjnego, który ma 
swoje miejsce, jest umiejscowiony w przyjętej zaktualizowanej strategii na lata 2014 -
2020. Dzisiaj spotkaniem w Starostwie, w Opatowie ro^oczynamy konsultacje 
w Regionie świętokrzyskim tych założeń do Programu. Dzisiaj jeszcze o 14^° spotykamy 
się w Sandomierzu i później w kolejnych dniach, w innych miastach powiatowych 
Regionu, aby 16 grudnia dokonać w Kielcach podsumowania i ostatecznie zebrać 
wszystkie uwagi. Mamy tutaj również w raporcie, Idóry został opracowany wykaz zadań 
i tytułów, które samorząd miasta Opatowa wskazał. Myślę, że jest to bardzo ciekawy 
materiał, będziemy go analizować i będziemy również prosić po zakończeniu tego roku po 
rozliczeniach, po określeniu możliwości finansowych, abyśmy doprecyzowali, bowiem 
w p(rfowie przyszłego roku jest szansa na ogłoszenie pierwszych naborów. Co możemy 
powiedzieć w skrócie, bo konsultacje będą mówić więcej o nowym okresie - środki, które 
będziemy mieli do wykorzystania w województwie tak się złożyło, bo to zawsze jak się 
zabiega, jak się dba i chodzi, to się zawsze coś wychodzi. Podawaliśmy kwotę Imld 
223,03mln EURO - możemy mówić o Imld 370 min około, bo może być 69, 68 - jest to 
około 13% więcej. Także, te nasze uwagi, prośby, propozycje, zabiegi tak powiem wprost 
odniosły realny skutek. Do tego doszły przeliczenia walutowe i w sumie uskładało się nam 
Imld 370, To jest dobra wiadomość, bowiem pomorze to nam tutaj w złagodzeniu, czy 
dofinansowaniu pewnych zadań, w pewnych obszarach, na które było mniej pieniędzy. 
Jeśli patrzymy na i porównujemy Programy Operacyjne z lat 2007 - 2013 i 2014 -2020, to 
pierwsza różnica jest taka, że jest Program dwufunduszowy, czyli w jednym Programie 
będziemy mieli środki na infrastrukturę, które były teraz w RPO i w osiacli od VII I , IX, X 
będziemy mieli z EFZ - środki na wsparcie tej sfery, która wiąże się z łagodzeniem 
skutków bezrobocia, szkoleniami, ale nie takimi jakie były tylko w innej formie 
prowadzone, dokształcaniem, szkolnictwem zawodowym itd, O tym wszystkim mówimy 
na konsultacjach. Będziemy również mówić na spotkaniach w departamentach, które się 
tym zajmują, bowiem zanim do składania wniosków dojdzie to musimy wypełnić treścią 
i wyszczególnić co, w której osi było - sześć osi priorytetowych i siódma pomoc 
techniczna. Ci co tym się zajmowali doskonale wiedzą. Teraz jest 11 celów tematycznych. 
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w tym pomoc techniczna i tu musimy w tym wszystkim się odnaleźć. Myślę, że nie będzie 
z tym dużego kłopotu, po prostu pierwsze odczucia mogą być takie różne. Co 
charakterystycznego - Moi Drodzy, na pewno to, że duży nacisk położony jest na rozwój. 
Mówimy, że Program jest zorientowany proinnowacyjnie i progospodarczo, a co się pod 
tym kryje - znaczące nakłady na wszystko co wiąże się z rozwojem badań, nauki, 
wynalazczości, powiązaniem ośrodków naukowych, badawczych z gospodarką. Wsparcie 
możliwości zakładania podmiotów gospodarczych, nowo zakładanycti, istniejących, 
funkcjonujących małych, średnich i mikroprzedsiębiorstw. Wsparcie elementami różnymi 
dotacyjnymi i elementami zwrotnymi, których t>ędzie w całym programie około 15%, czyli 
przez fundusze pożyczkowe, poręczeniowe, granty lub inne pożyczki. Moi Drodzy, to co 
by nas interesowało tak jak tu mówimy w naszym Regionie, to na pewno infrastruktura, 
infrastruktura szeroko rozumiana i ta komunalna, i infrastruktura drogowa. O ile 
z infrastrukturą komunalną jest łatwiej bo będą środki i trzeba tylko odpowiednio to 
nazwać, ułożyć i przygotować odnośnie kanalizacji i jeszcze niewielkie środki na 
wodociągi, na ochronę środowiska szeroko rozumianą, o tyle trudniejsza sytuacja jest 
w infrastrukturze drogowej, bo na dzień dzisiejszy według wskazań i zaleceń Komisji 
Europejskiej Ministerstwa nie ma wydzielonych środków na drogi powiatowe i gminne. 
Całe założenia odnośnie skomunikowania Regionu mają skupić się na drogach 
wojewódzkich, które łączą się z drogami krajowymi, nie mniej jednak są pewne 
możliwości i tu nasze sugestie już wczoraj i wcześniej były, aby znaleźć rozwiązanie. Będą 
możliwości poprzez komunikowanie ośrodków gospodarczycłi, czy znaczących 
podmiotów gospodarczych na terenie Regionu z drogami wojewódzkimi, bądź przy 
założeniu nawiązania współpracy i zadań wspólnych między szczeblami administracji 
i beneficjentami. Ten element wspólnych działań jest wyszczególniony, podkreślany. Na 
pewno nie będzie możliwości i takiej łatwości w bezpośrednim dostępie do środków. Będą 
tutaj promowane działania, które będą realizowane w grupach, w podmiotach, które będą 
postawać w celu ich zrealizowania oraz przy założeniu i uwzględnieniu partnerstwa 
publiczno - prywatnego. Jak się o tyra mówi to nie raz jest strach słuchać nawet, ale są 
przykłady zadań, które można zrealizować. Zresztą myślimy, że na szczeblu centralnym 
prace legislacyjne umożliwią, abyśmy mieli określone uwarunkowania prawne, akty 
prawne, które będą regulować te działania. Moi Drodzy, wiadomo jaka jest sytuacja 
samorządów jako beneficjentów - mówi się ogólnie, że trudna, ale myślę, że ten jeden, 
dwa czy trzy lata powinny pomóc w odzyskaniu równowagi, natomiast nie inwestowanie 
praktycznie będzie bardzo trudne i nie wchodzi w rachubę, bo to będzie cofanie się, także 
to trzeba też wziąć to pod uwagę. Są też i pocieszające sygnały - dofinansowanie w ramach 
Regionalnego Programu Operacyjnego będzie do poziomu 85%, to już jest inny wymiar, 
dlatego też będziemy tu w kontakcie. Środki z Regionalnego Programu Operacyjnego 
i Programu Kapitał Ludzki będą w tej kwocie miliard trzysta, natomiast te środki 
w Regionie mogą być jeszcze uzupełniane środkami z programów operacyjnych 
zarządzanych na szczeblu ministerstw, czyli np. Program Operacyjny Polska Wschodnia, 
Infrastruktura i Środowisko, Inteligentny Rozwój itd. itd Myślę, że tych informacji jest 
wiele, ale to wszystko pomorze nam tutaj w tym, aby podjąć określone decyzje i działać. 
To było myślę z bieżących spraw tak w skrócie tyle. Jeśli chodzi o inne zagadnienia 
p. Marszałek mówił, problem dla Opatowa i dla nas wszystkich, i dlatego chcę dotknąć 
tematu i poruszyć go pomimo, że jest on poza obrębem zadań samorządu województwa, 
czy powiatu, czy gminy, ale dotyczy ludzi i nas tu mieszkających - to jest temat 
obwodnicy. Moi Drodzy, wzajemne przytykanie sobie w pewnych kwestiach co zrobił kto, 
a co nie zrobił, to jest bezsens Bądźmy poważni, jest to zadanie gdzie decyzja musi być 

podjęta W tym momencie p. Marszałek przerwał swoje wystąpienie, ponieważ na 
obrady sesji przybyła p, Bożentyna Pałka - Koruba Wojewoda Świętokrzyski, którą 
powitał p. Przewodniczący Rady / tu oklaski zebranych /. Następnie p. Przewodniczący 
poprosił p. Marszałka o kontynuowanie wypowiedzi - kontynuując mówił; jest to ważna 
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kwestia, nie mniej jednak zdajemy sobie sprawę z tego, że na poziomie lokalnym, żebyśmy 
się zadyskutowali i wzajemnie nie wiem czym się obarczali, to problemu się nie rozwiąże. 
Ta decyzja musi zapaść na szczeblu centralnym w odpowiednim ministerstwie. Muszą być 
uruchomione środki. Jeśli mówimy o kwocie 600 czy 700 min zł, to jeśli to przyrównamy 
do mijającego RPO to jest kwota, która była na drogi w województwie, no więc trzeba też 
to wszystko brać pod uwagę, już nie materialnie i finansowo, aie rzeczowo i dlatego na 
pewno działania, które będą stymulowały i pozyskają zwolenników do pojęcia tej decyzji -
trzeba nazwać rzecz po imieniu. Samo się nic nie zrobi, a też mówię jak to wygląda 
naprawdę. Wiem, że działania są prowadzone, że rozmowy były i w ministerstwie, 
i Burmistrza, i z tego co wiem Starosta był w ministerstwie i Sejmik chyba jeszcze 
w tamtym roku przyj- stanowisko, no ale to w sumie musi przełożyć się na to, że to 
zadanie określone i doprecyzowane odnośnie wskaźników rzeczowych i finansowych 
znajdzie się w stosownym załączniku na stosowny okres. Wiemy o czym dysponujemy, 
jakie mamy wymagane dokumenty, czego nie mamy, ale tu musimy tak poprowadzić 
wszystkie kwestie, aby do szczęśliwego finału dojść. Natomiast, wszystko to co po drodze 
będzie, to później za rok po oddaniu, to już nie będzie ważne Musimy się skupić nad tym 
jak tą decyzję osiągnąć i jak wyjść, dlatego też proponuję, aby nie toczyć niepotrzebnych 
sporów, a przyjąć odpowiednie działania, iść w odpowiednim kierunku tak, aby zyskać 
przychylność tych, którzy w danym okresie czasu są władni podjąć tą decyzję. Innych 
działań możemy robić bardzo wiele one mogą pomóc albo i nie, ale będzie to bardzo 
trudne i znaczące. Myślę, że tutaj p. Wojewoda też nas wesprze w tym, tak jak otrzymują 
samorządy wsparcie z Narodowego Programu Odbudowy Dróg Lokalnych, Ten Program 
przecież rozpoczął swe funkcjonowanie jeszcze jak byłem w Powiecie i pamiętam jak 
z p. Wojewodą na początku jeszcze w ministerstwie byliśmy i wtedy pamiętam jak 
sukcesem było, że 2,5 min zł - były to inne pieniądze, a w tamtym roku ile nasze 
samorządy pozyskały to myślę, że kolega Starosta później powie ile dróg zrobił i czy 
z tych pieniędzy, czy ze swoich. Ważne jest w tym wszystkim, aby utrzymać również 
jeszcze jedno, aby utrzymać odpowiedni reżim finansowy. Tam gdzie się to udało, to w tej 
chwili, w tej kadencji potwierdziło się, że ta sytuacja finansowa jest bardzo ważna, 
bowiem raz pomaga realizować zadania bo nie ma problemów na okresowe wsparcia czy 
uzupełnienia środków, drugi raz pomaga w sposób uzasadniony, w tworzeniu planów na 
przyszłość gdzie pokazujemy możliwość zabezpieczenia i dysponowania odpowiednimi 
środkami na wkład własny Także Moi Drodzy, będę się zbliżał do finału - dziękuję za 
współpracę, życzę przede wszystkim zdrowia, wytrwałości i możliwości takiego działania 
konstruktywnego jakie samorząd Miasta i Gminy Opatów w kadencji drugiej wykazał, 
kiedy to wydawało się, że Powiatu nie będzie, że różne rzeczy się złe zd^zą a dlatego, że 
jak zajęliśmy się w sposób konstruktywny rozwiązywaniem problemów to się to udało, no 
i teraz możemy mówić o rozwoju samorządów na trzech szczeblach administracji. Jeszcze 
raz dziękuję bardzo i myślę, że na bieżąco dalsze tematy i problemy będziemy 
rozwiązywać, a myślę, że do gwiazdki to jeszcze zd^ymy ten wniosek, który tu mamy 
odnośnie ulic: Armii Krajowej, Starowałowej, drogi w Tudorowie, w Nikisialce 
i w Okalinie rozpatrzyć. Wszystkiego dobrego i dziękuje bardzo. / tu oklaski /. 

b) dyskusja: 
Fan radny Tomasz Staniek - Przewodniczący Rady Miejskiej- podziękował 
p. Marszałkowi za wystąpienie i poprosił o pytania do wypowiedzi p. Marszałka, ponieważ 
p. Marszałek spieszy się do Sandomierza. 

W związku z brakiem chętnych do zabrania głosu, głos zabrał Przewodniczący Rady, 
który po zwróceniu się do wszystkich gości powiedział, cieszy to, że we władzach 
Województwa mamy również przedstawiciela naszego miasta, który jest rodowitym 
opatowiaiiinem i dba o interesy naszego miasta i naszej gminy w samorządzie 
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wojewódzkim, dlatego jesteśmy wdzięczni za wszelką pomoc, którą p. Marszałek tutaj 
okazał i te słowa podziękowania również p- Burmistrz wyraził - ja w imieniu Rady 
Miejskiej się również dołączam. Myślę, że ciekawe są te konsultacje, które p. Marszałek 
teraz prowadzi w sprawie tego programu na lata 2014 - 2020. Mamy nadzieję, że 
będziemy mogli aktywnie korzystać z tych łunduszy i przyczynimy się do tego, żeby to 
nasze miasto wreszcie zaczęło się rozwijać w prawidłowym kierunku. Chciałbym się tylko 
krótko ustosunkować do obwodnicy, ponieważ p. Marszałku tutaj nikt nie toczy sporów 
w sprawie obwodnicy, nikt się tutaj nie licytuje. Mam tutaj na uwadze, że wszyscy mamy 
jeden cel - żeby ta obwodnica powstała i ja nie rozumiem, ponieważ żadnego sporu nikt 
z nikim nie toczy. Chciałem tylko do tych osób, które w imieniu p. Burmistrza, p Starosty, 
p. Marszałek dołączyć, że też Społeczny Komitet, który powstał i aktywnie działał, 
rówTiież w ministerstwie rozmawiał w tym zakresie. Rada Miejska zwracała się z Apelem, 
organizowaliśmy też mieszkańców w celu nie wywołania awantury tylko upominania się 
0 swoje i do tego każdy ma prawo. Przykładem do skuteczności tego, do sensu tego, to są 
akcje, które p, Starosta organizował w sprawie obrony sądów. Wszyscy tę akcję 
popieraliśmy i myślę, że nie było tutaj żadnych sporów - cel mieliśmy jeden. Podkreślam 
jeszcze raz - nie ma żadnego sporu między Starostą, Burmistrzem, Przewodniczącym 
Rady, czy Marszałkiem, czy p. Wojewodą - mamy jeden wspólny cel, a jeżeli ktoś się 
zwracał o pomoc bo wiadomo, że nie licytujemy się, chodzi nam o wspólny ten cel, żeby ta 
obwodnica była - argumentów jest wiele i w związku z tym, Społeczny Komitet zaprasza 
wszystkich do p. Wojewody, do wszystkich organów administracji wojewódzkiej, 
samorządowej zostały wysłane zaproszenia. W przyszły poniedziałek o godzinie lO"" 
organizujemy debatę publiczną z udziałem wszystkich Posłów, wszystkich ugrupowań 
Posłów świętokrzyskich. Chcemy wykazać potrzebę tej obwodnicy w różnych aspektach. 
Myślę, że takie spotkania są bardzo ważne i tutaj zapraszam serdecznie. Myślę, że dużo 
tutaj p. Marszałek poświęcił uwagi odnośnie infrastruktury drogowej - wykazał, że 
w przyszłym ten program będzie inaczej modelowany, natomiast też duże środki na 
infrastrukturę drogową. W ogóle dzisiejsza sesja nasza poświęcona jest i rozwojowi, 

1 wykorzystaniu środków unijnych, i krajowych, dlatego nie będę się tutaj rozwodził, 
natomiast będziemy musieli też myślę zrobić debatę, czy w ramach sesji - na temat 
rozwoju gospodarczego, ponieważ rozwój infrastruktury drogowej to jest zadanie dla 
poprzedniego Starosty czy Burmistrza, obecnego i dla następnego, bo te drogi będą się 
zużywały, które będzie trzeba wiecznie robić i to jest obowiązek władz - dbałość o te 
drogi Natomiast, będziemy na pewno musieli też forum takie gospodarcze, bo jednakże 
odczucia społeczeństwa i też wskaźniki, które są obiektywne mówią jednak o zastoju 
naszego Regionu i to będziemy musieli nad tym się skupić, ale myślę, że to będzie 
tematem następnych sesji. Wobec tego dziękuje serdecznie za odpowiedź p. Marszałku. 

Pan Kazimierz Kotowski - członek Zarządu Województwa Świętokrzyskiego - zabierając 
głos powiedział; na pewno co do obwodnicy to nie ma dwóch zdań. Myślę, że to będzie 
postępować stosownie do możliwości. Dziękuję za zaproszenie na poniedziałek, ale 
w związku z tym, że mamy być w Brukseli, bowiem przejmujemy od stycznia 
przewodnictwo i będziemy przewodzić pracom Domu Polski Wschodniej, czyli pięciu 
województw w Brukseli i mam tam być, i na spotkaniach kolejnych odnośnie przyszłego 
okresu programowania, ale postaram się, żeby samorząd województwa był właściwie, na 
odpowiednim szczeblu reprezentowany. 

Pan radny Andrzej Źychowski - prosząc o głos, po powitaniu gości i przybyłych na sesję 
mówił; ja myślę, że bardzo ładnie, że mogliśmy wysłuchać informacji na temat aktualnie 
realizowanych przedsięwzięć dotyczących środków europejskich tych, które wpłynęły do 
tej pory. Ja cieszę się, że p. Marszałek był uprzejmy rozpocząć swoje wystąpienie od tego, 
że powiedział o tym, żeby jednak współpracować, żeby te poszczególne osoby, które były 
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do tej pory tak w samorządzie terytorialnym począwszy od roku 90, aż po dzień dzisiejszy, 
każdy z nich jakąś tam cząstkę wnosił, jedni większą drudzy mniejszą, ale każdy na tyle na 
ile potrafił, na tyle na ile posiadał środków i oczywiście umiejętności - tak pięknie 
p. Marszałek powiedział - trzeba mieć pewne zdolności intelektualne, żeby po pewne 
rzeczy sięgać, albo mniej sięgać, albo więcej sięgać, także myślę, że to jest bardzo dobre. 
Pozwólcie Państwo, że kilka zdań na temat tego co jest planowane, bo myślę, że tutaj 
p. Marszałek jest czasowo ograniczony, więc pozwolę sobie, żeby powiedzieć tylko parę 
zdań p. Marszałku i ewentualnie prosić o jakąś informację. Mianowicie - myślę, że w tych 
środkach, które na najbliższy okres l)ędziemy mieli p. Marszałek był uprzejmy wspomnieć 
0 działaniach proinnowacyjnych. Myślę, że tutaj dla takich ośrodków jak Opatów, bo to 
nie tylko dotyczy Opatowa, te środki proinwestycyjne dotyczą głównie jak przypuszczam 
dużych miejscowości, tam gdzie jest połączenie dużych uczelni i przemysłu, bo te środki 
będą jak przypuszczam na współdziałanie i rozwijanie pewnych zdolności intelektualnych 
uczelni oraz tego co się będzie później działo czy to w przemyśle, czy w jakimś rozwoju 
danej branży. Obawiam się, że w tym dziale na zbyt dużo środków liczyć nie możemy, nie 
tylko my, ale te wszystkie małe miejscowości, które są podobnej wielkości jak Opatów, 
Jeśli chodzi o drogownictwo - powiem szczerz, że się troszeczkę zmariwiłem tą 
informacją, że będą drogi wojewódzkie, natomiast pytanie - na ile będziemy mieli wpływ 
na te inwestycje, które są drogami ze środków centralnych? Tutaj oczywiście trzeba ze 
sobą współpracować i to nie ulega wątpliwości. Mówimy o środkach na inwestycje, która 
nazywa się obwodnica Opatowa. Ja myślę, że kiedy czytamy, że te miejscowości, które są 
w pobliżu Opatowa ostatnio czytaliśmy o Rakowie otrzymują obwodnice, to się z tego 
bardzo cieszymy, bo trzeba się cieszyć, że inni też dostają i nie można się licytować na 
zasadzie a dlaczego oni, a nie my - nie - trzeba się z tego cieszyć, trzeba jedynie zapytać, 
szkoda, że nie ma środków również dla nas, szkoda, że tych środków nie ma. Ja mam 
świadomość, jest to droga wojewódzka. Czasami się mówi szkoda, że w tej drodze 
wojewódzkiej być może nie, nie jesteśmy my, tylko to jest droga - obwodnica, która może 
być ze środków centralnych. Gdybyśmy byli inwestycją wojewódzką to pewnie ta 
obwodnica być może już by powstawała lub być może by powstała. Prośba do Pana 
p. Marszałku, prośba do p. Wojewody, prośba do p. Starosty i do wszystkich Państwa, na 
tyle na ile możecie współpracujcie, współdziałajmy i wszyscy razem starajmy się, aby ta 
obwodnica w miarę możliwości powstała i każdy niech robi to co tylko może. Ja powiem 
szczerze, martwimy się wtedy kiedy słyszymy - „Achajcie, poczekajcie na następny 
aneks, już w następnym aneksie będzie". Tak właściwie patrząc z tej perspektywy kilku 
ostatnich lat to najczęściej pada słowo - „słucłiajcie, poczekajcie w następnym aneksie jest 
duża szansa" i to mówię począwszy od Posłów, bo tak Posłowie najczęściej kiedy 
przyjeżdżają do nas, są zapraszani to mówią - „słuchajcie, poczekajcie w następnym 
aneksie" i przychodzi następny aneks, i okazuje się, że niestety, ale nas nie ma. Tak więc 
ja myślę, że oczywiście, spokojnie należy do tego podchodzić i współpracować ze sobą, 
ale należy jednak mówić sprawdzam, sprawdzam co w tej sprawie ty p. Pośle, ty 
p. Senatorze, co robisz w tej sprawie i myślę, że to dobrze, że takie spotkania się odbywają 

1 oby ci Panowie przyjeżdżali i konkretnie mówili, bo szczególnie z tych ugrupowań, które 
w tej chwili rządzą powinni po prostu mówić - na ile są w stanie tą inwestycję tutaj 
wprowadzić Ostatnia sprawa - mianowicie: inwestycje, mianowicie działania w zakresie 
turystyki, zabytków, w zakresie całej tej infrastruktury, która dotyczy - ja tak mówię, że 
jest to jedno z kół zamachowych Opatowa, bo obok przemysłu, obok rolnictwa to jednym 
z kół zamachowych są oczywiście zabytki. Pan Marszałek może tak za dużo temu 
tematowi nie poświęcił, ale wiem, że sporo pieniędzy zostało przekazanych tutaj 
szczególnie na budowle sakralne i tutaj począwszy od Kolegiaty, poprzez Klasztor, 
poprzez Strzyżowice, poprzez Ptkanów zosldo sporo inwestycji zrealizowanych i należy 
się z tego powodu cieszyć. Natomiast myślę, że teraz przyszedł czas na inwestycje takie 
jak chociażby; być może Podziemia Opatowskie, być może dokończenie Bramy 
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Warszawskiej, jak ta studnia, która jest tutaj też zabytkowa, prace przy Klasztorze, prace 
przy odsłonięciu tego starego Grodziska zamkowego. Ja myślę p. Marszałku, że być może 
tutaj na tyle na ile Pan może pomóc, żeby jakieś działania podjąć, bo pewnie, pewne środki 
z Gminy p. Burmistrzu będziemy mogli wyasygnować na to, ale jest potrzebna tutaj w tym 
z^esie pomoc- To bardzo dobrze, że budowle sakralne, ale również są tzw. budowle 
świeckie Jak np, pojedziemy na Święty Krzyż, tam pięknie się to Muzeum zmieniło i ktoś 
kto był tam 10 lat temu to widział wypcliane zwierzęta, a dzisiaj jest mnóstwo 
multimediów, ci którzy ostatnio byli to wiedzą. Myślę, że tutaj warto szczególnie mając 
na uwadze to, że p. Marszalek jest blisko tych środków, ma możliwość wpływania na nie 
mówię - pomóc również w tych sprawach dotyczących właśnie być może świeckich 
inwestycji, w turystykę, w kulturę, w rozwój. Uprzejmie dziękujemy i myślę, że warto 
żeby zwrócić uwagę również na te sprawy. Dziękuję bardzo. 

Pan Kazimierz Kotowski - członek Zarządu Województwa Świętokrzyskiego - zabierając 
glos powiedział; Moi Drodzy, faktycznie mówiąc o wielu kwestiach zapomniałem o tych, 
które dotyczą, i z których już korzystaliśmy, W nowej strategii, jednym z kierunków 
głównych działań jest turystyka szerokorozumiana; przygotowanie, rozwój, baza, łącznie 
z wyodrębnieniem turystyki medycznej, co wiąże się z sanatoriami naszymi w Solcu 
i w Busku, Jak to się uksztahuje przy rozmowach z Komisją Europejską to jeszcze 
zobaczymy, bo wczoraj sygnalizowaliśmy i będziemy czekać na spotkanie, ale turystyka 
szerokorozumiana - tak. Na pewno będą środki i tu są w części już tam poukrywane pod 
tymi kryptonimami, jak to się rozpisze to będziemy widzieć na rewaloryzację 
i kontynuowanie odnowy i zachowania dziedzictwa kuUurowego i naturalnego. Mając 
podgląd do projektów, wniosków, które chcą organizować inni, to tam już w jednym 
mieście jest wniosek odnośnie odnowy podziemi. Trzeba tak troszeczkę na to spojrzeć no 
i popatrzeć, i wszystko co wiąże się i podziemia i brama, no bo praktycznie nie dzieliliśmy 
na zabytki sakralne, czy świecie - dziedzictwo narodowe - to zostaje wszystko, stąd u nas 
mamy najlepszy przykład, że najpierw była Kolegiata, a później poszedł Klasztor, Także, 
tutaj ten wniosek jak tu będziemy już zainteresowani, to możemy przecież delikatnie 
mówiąc pomyśleć jak ułożyć to, żeby ta nasza historia, te nasze zabytki miały odpowiedni 
blask, otoczenie zostało przystosowane do wymogów ruchu turystycznego i to jest bardzo 
dobry głos i bardzo dobry moment, żebyśmy o tym tu zaczęli mówić. Także myślę, że na 
bieżąco wiele tych kwestii będziemy mogli, no chociażby nawet jak mówię mamy podgląd 
jak inni na to patrzą i co chcą zrobić. Moi Drodzy, odnośnie infrastruktury drogowej - jest 
to nasz jeden z wniosków, żeby uwzględnić drogi lokalne. Zobaczymy jak to zostanie 
odebrane i jak to w styczniu, w lutym będzie możliwe. Dla nas byłoby też jako samorządu 
wiele łatwiej, no bo mamy wtedy wydzielone działanie w osi priorytetowej tak jak teraz 
i możemy o tym mówić. Moi Drodzy, to wszystko jest dobrze teraz, że tyle tych środków 
było z innych źródeł, więc można było to wszystko załagodzić trochę, ale tak jak 
Przewodniczący mówił - drogi trzeba na bieżąco remontować, ale trzeba pomyśleć, trzeba 
być optymistą. Jak rozpiszemy to rozczytamy, będziemy tu na bieżąco realizować. Panie 
Przewodniczący, p. Wojewodo przepraszam ale muszę się odmeldować, w Sandomierzu 
mamy kolejne spotkanie Dziękuję bardzo, przepraszam i wszystkiego co się dobrem 
zowie życzę, / tu oklaski / 

Pan radny Tomasz Staniek - Przewodniczący Rady Miejskiej - podziękował 
p, Kazimierzowi Kotowskiemu - członkowi Zarządu Województwa Świętokrzyskiego za 
udział w sesji i kontynuując mówił; jesteśmy cały czas przy pkt, 3 porządku obrad. Już 
powitałem p. Wojewodę Świętokrzyską - p, Bożentynę Pałkę - Koruba i bardzo proszę 
o wystąpienie p. Burmistrza Andrzeja Chanieckiego, 
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Pan Andrzej Chaniecki •- Burmistrz Miasta i Gminy - po powitaniu gości powiedział; ja 
cłicę uspokoić Państwa, że nie t)ędę czytał referatu, wynotowałem sobie tylko pewne 
kwestie, żeby nie zapomnieć o tych najważniejszych sprawach Na początku to co już 
zasygnalizowałem, ale teraz chciałem to skierować do p. Wojewody - Proszę Państwa, 
kiedy zaczynaliśmy wspólnie tą kadencję, przynajmniej mnie potrzeba było takiego 
wsparcia duchowego i jakiegoś deklaratywnego, chociażby jeśli chodzi o środki 
i przywohiję wdzięczną pamięć pierwszego mojego spotkania z p. Wojewodą w obecności 
p, Kazimierza Kotowskiego - mówi „ Panie Burmistrza / ja byłem trochę przejęty /, będzie 
na pewno dobrze, wszystko się ułoży i td ," , To jest budujące i pomimo mojego 
doświadczenia i już dorosłego wieku to jednak osoba na takim stanowisku rządowym 
kiedy tak pochlebnie człowieka potraktuje i pocieszy to bardzo to pomaga - dziękuję 
p. Wojewodo, ale przede wszystkim chciałem Pani podziękować za te środki, które dzięki 
Pani otrzymaliśmy na usunięcie skutków ulewnych dreszczów, bo u nas powodzi jako 
takiej nie było, ale te ulewne deszcze spowodowały niesamowite perturbacje drogowe. 
Powiem Państwu, że kiedy zwiedzałem pierwsze drogi po objęciu, ho jako gospodarz to 
musiałem jecłiać, to po takiej popołudniowej wycieczce byłem zdruzgotany. Otrzymaliśmy 
ponad 1 min zł środków od p. Wojewody na usuwanie tych skutków deszczy ulewnych 
i zrobiliśmy 6 200 metrów, w tym 5 km, czyli 5 000 metrów w nawierzchni asfaltowej. 
Oczywiście potrzeby są spore jeszcze i jak p. Dyrektor Papaj kiedyś powiedział na 
odprawie, że „wszystkich dróg z powodziówek nie zrobicie" i ja to rozumiem, natomiast 
tak się składa, że myśmy wcześniej przed 2012 rokiem, bo w zasadzie pierwsze pieniądze 
otrzymaliśmy w 2012 roku i wtedy te nasze zgłoszenia zostały zaakceptowane i zrobiliśmy 
naprawdę dobry kawałek roboty, bo w tej gminie, która ma w sumie 15 km dróg gminnych 
w mieście i około 80 km na wsi, to proszę zwrócić uwagę, że policzyłem sobie szybciutko 
tj. 5 km asfaltu - 6 200, Mamy oczywiście jeszcze zaakceptowane i mam nadzieję, że jak 
Ministerstwo Administracji i Cyfryzacji w przyszłym roku te środki udostępni to 
p. Wojewoda jak dotychczas łaskawym okiem na tą gminę Opatów także spojrzy, żeby te 
lessy i te błotniste ciężkie grunty pokryć co najmniej materiałem twardym, a już jest 
cudownie jak się pokrywa asfaltem. Chciałem także serdecznie podziękować p. Wojewodo 
za tą pomoc w obszarze pomocy społecznej My mamy budżet w obszarze społecznym 
prawie 6 min, z tego dotacje i na zadania własne, i na zadania z administracji rządowej są 
ponad 4,5 min, ale co najważniejsze, że jak rozmawiałem z p. Kierownik, to każdy 
wniosek, który kierujemy do Pani one są realizowane i tych środków nam naprawdę 
wystarcza. Takim dowodem tej pozytywnej tutaj współpracy i otrzymania środków jest to, 
że w stosunku do planu w tym roku była Pani uprzejma zwiększyć o ponad 430 tys. środki 
dla naszej gminy. Korzystając z tej okazji, przede wszystkim dziękując za przybycie na 
nasze zaproszenie chcieliśmy z p. Przewodniczącym podziękować Pani przekazując 
symboliczny bukiet kwiatów. / tu nastąpiło wręczenie kwiatów p. Wojewodzie i oklaski 
zebranych /. Kontynuując p. Burmistrz mówił, oczywiście uzgodniliśmy wcześniej 
w rozmowie telefonicznej, że jeśli p. Wojewoda znajdzie chwilę czasu to obejrzymy te 
inwestycje, o których ja w tej chwili, w telegraficznym skrócie teraz powiem, bo taki punkt 
mamy informacji i my ją przygotowaliśmy, aby poinformować p. Wojewodę o tym co 
robimy Drodzy Państwo, to co tam kiedyś zostało napisane - ta koncepcja rozwoju Gminy 
i wyciągania ją z tej zapaści gospodarczej, h&z uprawiania demagogii i broń Boże polityki. 
Prawda jest taka, o której trzeba powiedzieć jednym zdaniem ~ początkowo, żeby wejść 
w te projekty itd, to trzeba było troszeczkę przeżyć stresu, ale to jest wkalkulowane 
w życie publiczne każdego człowieka, na każdym stanowisku. Przechodząc do inwestycji 
-jesteśmy na etapie końcowym pięknego kompleksu handlowego, na który otrzymaliśmy 
1 min zł, bo tyle mogliśmy otrzymać zgodnie z Rozporządzeniem Ministra Rolnictwa, do 
tego dołożyliśmy ponad min, bo w sumie ta inwestycja kosztuje nas 2,2 min. Myślimy 
tutaj, żeby ten handel odbywał się w taki sposób ciągły, aby ten kompleks handlowy skupił 
się przede wszystkim na tym Rozporządzeniu i na tym łiandlu takim gdzie robi miejsca 



pracy przede wszystkim dla producentów rolniczych, ale korzystając z naszej specyfiki 
i bogatego rolnictwa chcemy stworzyć taką bazę i taki handel ciągły, może hurtowy jeśli 
chodzi o płody rolne. Będzie z tego co wiem okazja, żeby te zaczęte inwestycje 
dokończyć, bo w przyszłej perepektywie finansowej będzie sporo pieniędzy na to działanie 
„Targowiska" i np. jeśli nie martwi sytuacja, że będzie niewiele pieniędzy na 
wodociągowanie, bo u nas modernizacja wodociągów jest potrzebna i o tym też słowo 
jeszcze powiem, to na targowiska będą i my chcemy ten kompleks targowy naprawdę 
zrobimy taki - ja nigdy nie twierdzę, że będzie najładniejszy i najbardziej fiinkcjonalny, 
ale myślę, że lepszego i bardziej fijnkcjonalnego w naszym pięknym kraju nie będzie. 
Proszę Państwa - druga sprawa tj. zadanie - przygotowanie terenów pod inwestycje. Mamy 
teraz żywy dowód, że jest ożywienie gospodarcze, gdzieś tam dociera trochę do ludzi, że 
ten Opatów leży na właściwym miejscu na szlaku komunikacyjnym, który był premiowany 
poprzez to od średniowiecza. Przygotowujemy tereny i czekamy też na tą decyzję Rządu 
odnośnie podstrefy ekonomicznej i okazuje się, że jeszcze mamy za małą paletę. Mamy 
oczywiście już więcej i to znacznie, bo przygotowane są tereny na wysokim już poziomie 
i to będzie w przyszłym roku skończone. To będzie też okazja, żeby zobaczyć, natomiast 
sam się teraz spotykam z tym, że jeśli wykraczamy poza granice miasta, a mamy jedynkę 
i dwójkę, więc mamy problem z inwestowaniem, ze względu na odrolnienie ziemi 
Zaczynamy, z radością to mówię odczuwać może nie najazd jeszcze, ale coraz większe 
zainteresowanie, ale są ogromne bariery, dlatego trzeba wszystko robić, żeby szukać tych 
terenów w granicach miasta i oczywiście w dobrym punkcie, bo to jest teren z mocy prawa 
odrolniony Proszę Państwa, jeśli chodzi o kwestie następną- jeszcze skupię się na chwilę 
przy tych terenach pod inwestycje - myśmy się zwrócili też bazując na tym, że 
województwo świętokrzyskie ma 12,4 raln środków niewykorzystanych jeśli chodzi 
o przygotowanie terenów pod inwestycje. Powszechnie jest wiadomo, że jeśli chodzi 

0 absorbcję środków na przygotowanie terenów pod inwestycje, województwo 
świętokrzyskie jest słabe. Trzeba mówić o mocnych stronach i trzeba mówić o tych 
słabych. Pan Marszałek był uprzejmy odpowiedzieć gdzieś tam chyba na czacie, że to 
gminy i ja się z tym zgadzam, ale wydaje mi się, że siła będzie większa i w Związku Gmin, 
1 w powiatacli, i w województwie kiedy te siły i na ten problem musimy patrzeć. 
Zwróciliśmy się właśnie troszeczkę o poszerzenie tego zadania o pewne kwestie. Co do 
kompleksowej rewitalizacji - oddaliśmy zmodernizowany stadion, który kosztował nas 
ponad 1,5 min, z tego 60% ze środków RPO tj. ok. 850 tys. i 400 tys. udało nam się 
pozyskać z Ministerstwa Sportu pod warunkiem zakwalifikowania i oczjwiście został ten 
stadion zakwalifikowany do bazy sportowej województwa świętokrzyskiego i te 400 tys, 
wzięliśmy. Ta modernizacja stadionu na obecną chwilę kosztuje nas ok, 200 tys. zł. 
z własnych środków. Proszę Państwa, w tej kompleksowej rewitalizacji mamy jeszcze 
zakontraktowane; amfiteatr, otoczenie amfiteatru, i mamy kompleks rekreacyjno -
sportowy na ul. Kania, Podjąłem taką wstępną decyzję analizując przyszłe środki, że 
jednak trzeba odejść od tego kompleksu sportow^o „Kania" teraz, żeby to kompleksowo 
zrobić w przyszłej perspektywie finansowej, biorąc pod uwagę, że mamy tam cudowne 
uksztahowanie terenu, a zatem - tam powinny iść duże środki, może właśnie to o czym 
tutaj mówił p. Marszałek Kotowski trzeba będzie być pionierem, bo my nieformalnie to 
partnerstwo publiczno - prawne już praktykujemy, ale formalnie to jeszcze nie. Może 
trzeba być pionierem, żeby wejść w to partnerstwo publiczno - prawne, bo jak czytamy to 
wiemy, że na zachodzie Polski oczywiście nie na zachodzie Europy jest to już chleb 
codzienny, natomiast u nas tutaj w części środkowej - Polsce południowo - wschodniej 
jakoś mniej. Złożyłem wniosek do Urzędu Marszałkowskiego, do RPO - o poszerzenie 
zadań jeśli chodzi o amfiteatr, w ramach tych środków, które nie do końca wykorzystamy 
jeśli chodzi o kompleks „Kania". Tak nawiasem mówiąc, to nie jest najważniejsze, ale 
ważne - to będzie połączone z modernizacją, w ramach termomodemizacji gdzie wniosek 
teraz poszedł do RPO i on jest rozpatrywany. Pod względem formalnym już tam procedura 
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została załatwiona merytorycznie. Złożyliśmy jak Państwo wiedzą, a z wielką 
przyjemnością to czynię informując p. Wojewodę - złożyliśmy projekt na 
termomodemizację na ponad 5 min zł do RPO i to jest: Zespoły Szkół Nr 1 i Nr 2, 
Kobylany, ten budynek, w którym jesteśmy, ale administracja publiczna w RPO się 
/ przepraszam za kolokwializm / nie łapie. Złożyliśmy równocześnie wniosek do 
Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska, w ramach norweskiego mechanizmu 
finansowego i używając tego kolowializmu tam się znowu Dom Kultury nie łapie, chociaż 
wolałbym z mechanizmu finansowego norweskiego dlatego, że tam byłby czas dwuletni, 
natomiast z RPO będziemy mieli przyszły rok na wykonanie wszystkich inwestycji. Jak 
łatwo policzyć z ponad 5 min trzeba prawie raln zł wyasygnować, stąd taka raoja wstępna 
decyzja, a pewnie Państwo ją zaakceptują - mówię tu o Wysokiej Radzie, żebyśmy z tego 
terenu rekreacyjnego na razie odstąpili, ponieważ mamy wiele innych zadań - chociażby 
takie zadanie o czym tutaj mówił p Marszałek Kotowski. Proszę Państwa, analizując tą 
przyszłą perspektywę finansową gdzie wiemy dokładnie o tym, że te drogi gdzieś tara są 
schowane, albo ukryte jeśli chodzi o lokalne, mówię tu o powiatowych i o gminnych. 
Mówi się tylko, że jeśli ciągi komunikacyjne to tak, a jeśli nie ciągi komunikacyjne to nie, 
no to trzdła rzutem na taśmę wykorzystać tą sytuację, biorąc tutaj jeszcze pod uwagę to, że 
p. Starosta zaawansował inwestycje szeroko w drogi, w mieście, żebyśmy tutaj połączyli 
i dlatego skierowaliśmy tutaj wniosek taki o ulice: Starowałowa, Armii Krajowej i to co 
p. Marszałek Kotowski już mówił i trzy drogi na wsi, które ze względu na panujące tam 
warunki i brak nawet dojazdu chociażby śmieciarek należy to zrobić. Przy drogach jest 
nadal utrzymane nawet jeśli zostanie poszerzone to i tak 60%, więc 40% trzeba dołożyć 
i o ile liczę, że np, przy rewitalizacji może Zarząd dofinansuje do np. 70% wszystkie te, 
czy do 75%, to w przebudowie dróg nie ma co liczyć, bo na to już nie ma pieniędzy. 
Pragnę też poinformować, że 4 stycznia bo tak uzgodniliśmy z dyrektorem i z Prezesem 
PKS zostanie otwarty nowy dworzec autobusowy. Drodzy Państwo, dworzec autobusowy 
i organizacja transportu publicznego jest zadaniem własnym gminy. Myśmy samego 
dworca nie budowali, bo właśnie to o czym mówiłem jesteśmy tutaj przykładem, taką 
namiastką partnerstwa publiczno - prawnego, w zasadzie niesformalizowanego, bo każdy 
oddzielnie robił swoje, natomiast ja tutaj w porozumieniu i po akceptacji Państwa mojej 
decyzji doszedłem do wniosku, że żeby ten obiekt, który został ładnie zbudowany spełniał 
jeszcze funkcje bezpieczeństwa zjazdu z ulicy Sienkiewicza, to gmina na gruncie Skarbu 
Państwa zrobi, przebuduje zjazd. Oczywiście, ten zjazd przy dobrej sytuacji gdyby była 
oferta i otrzymalibyśmy pozwolenie, bo w tej chwili jest na etapie pozwolenia 
u p. Wojewody, bo to są grunty Skarbu Państwa, którymi zarządza p. Wojewoda w tyra 
przypadku, ale ogłosiliśmy teraz przetarg z terminem już do 30 maja. Myślę, że jeśli zima 
nie będzie przeszkadzać to przyszły wykonawca będzie to robił i chciałem jednoznacznie 
powiedzieć, bo pytanie jest w BIP itd., czy Burmistrz nie sponsoruje zjazdu dla 
prywatnego właściciela?, - Proszę Państwa, umowę zawarł na dworzec PKS wraz 
z prywatnym inwestorem, natomiast ja staram się odpowiedzialnie funkcjonować i dla 
bezpieczeństwa na gruncie Skarbu Państwa robimy zjazd i to jest zgodnie ze wszelkimi 
prawidłowościami i o tym publicznie i z całą odpowiedzialnością mówię. Ten zjazd nas 
będzie kosztował w sumie ok. 400, 500 tys. zł, ale tam gdzie wchodzi w grę życie ludzkie 
i bezpieczeństwo nie liczą się pieniądze. To jest zadanie gminy i z największą 
przyjemnością my to zrobimy. Poza tym bezpieczeństwem będzie także estetyka. Jeśli 
chodzi o obwodnicę - ja na ten temat miałem przyjemność z p. Wojewodą rozmawiać, bo 
my czasami w takiej dobrej intencji, bo my wszyscy chcemy, żeby ta obwodnica była i jak 
p. Przewodniczący zabierał głos i mówił o tym, że będzie tutaj argumentacja 
w poniedziałek, więc my wszyscy oczywiście wiemy i w Urzędzie Wojewódzkim na czele 
z p. Wojewodą i w Generalnej Dyrekcji i wszędzie, że w tej chwili najgorszą sytuacją 
w województwie świętokrzyskim jeśli chodzi o punkt zapalny komunikacyjny to jest 
Opatów, natomiast też zdajemy sobie sprawę z tego, ale może nie wszyscy, że każdy ma 
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swoje kompetencje i oczywiście klimat jest zawsze dobry, natomiast są pewne określone 
obszary kompetencyjne gdzie za bardzo nie można ingerować. Powiem tak - jeśli 
p. Wojewoda otrzyma wniosek o ZRID to go z największą przyjemnością wyda, bo jestem 
co do tego przekonany, po spełnieniu oczywiście jakiś tam poprawek, czy wymogów 
formalnych. Jestem wdzięczny wszystkim z Państwa, którzy organizują protesty, bo każda 
społeczna tutaj aktywność jest bardzo ważna Ja ze swojej strony robię wszystko co mogę. 
Są okresowo wysyłane dokumentacje fotograficzne i opisujemy to wszystko, 
W bezpieczeństwie jak Państwo wiecie orientuję się nieźle, bo większość swojego życia 
spędziłem. Potrafię argumentacje przedstawiać, natomiast co tu dzisiaj ukrywać, jak 
powiedział kiedyś o 19"" zakodowałem to sobie w swojej pamięci były Wiceminister, że 
nie będą się liczyć szable tylko będzie się liczyć ilość pojazdów, to ja ciągle wierzę 
głęboko, że tak będzie, że nie będą się liczyć szable w Sejmie, czy na Komisjach tylko 
będzie się liczyć ilość pojazdów, a my tutaj sytuacje mamy taką, że mamy około 14 
czynnych kopalni, liczę wszystkie i te pod Łagowskie, i Wszachów, i Piskrzyn, i Iwaniska, 
Kroi nam się nadal, że będą się otwierać. Liczyliśmy dokładnie jakie są wpływy do gmin 
ogromne z tytuhi degradacji środowiska, natomiast ci, którzy nie mają wpływu, a nie jako 
mają degradowane środowisko to przynajmniej powinni mieć tą infi-astrukturę zrobioną. 
Oczywiście, na moje zaproszenie, po informacji takiej, która padła, że p Premier Tusk 
ł)ędzie przed paroma miesiącami tutaj Tuskobusem objeżdżał kraj, dałem takie zaproszenie 
i wysłałem osobiście i była odpowiedź po czterech dniach. Oczywiście, ja powiedziałem, 
że my sobie z innymi problemami wszystkimi poradzimy, natomiast decyzje musi podjąć 
Rząd RP i to o czym powiedział tutaj p. Marszałek, żeby ten Rząd, który aktualnie jest 
dobrze, żeby tą decyzję podjął i bylibyśmy mu za to wdzięczni, bo tak wymaga sytuacja. 
Jestem przekonany, że każde nasze działanie, nie Uczy się ilość, ile razy byłem i z kim 
rozmawiałem, liczy się to, że ta dokumentacja jest fotograficzna i opisowa zrobiona extra 
i o różnych porach, nawet z lotu ptaka itd. Ostatnio kiedy byłem z p. Dyrektorem 
Waszkiewiczem i zobaczył na zdjęciach godz, 13*" to był zaskoczony, że takie korki już są 

0 tej porze, a ja mówię - że zdjęcia nie kłamią, zegarków nie przestawiliśmy. Te korki były 
1 o 13**" i one się zdarzają i rano, i o różnych porach, w zależności od tego jaka jest pogoda, 
jakie jest zapotrzebowanie na to wszystko. Chciałem też jeszcze słowo nawiązać do tej 
współpracy, bo mówimy tutaj o finansowaniu, o współfinansowaniu. Proszę Państwa, nie 
trzeba zakładać okularów w moim przypadku np do czytania, żeby zobaczyć, że także 
drogi powiatowe - nastąpiła tutaj dynamika niesamowita i na terenie miasta i na terenie 
wsi. Oczywiście, myśmy dofinansowali w ubiegłym roku kwotę 460 tys zł i te odcinki, 
które tutaj wspólnie p, Starosta, które były robione do udziału własnego, czyli 60% było 
środków zewnętrznych, czy nawet 80%, w niektórych przypadkach kiedy były 
„powodziówki", natomiast umówiliśmy się tak, że w ubiegłym roku p, Starosta miał 
zrobić na 1 min zł i gdzieś tam brakowało chyba 300 tys,, ale w tym roku została zrobiona 
chociażby droga - Jałowęsy i do tej myśmy nie dokładali, więc z tej umowy takiej 
niepisanej się wywiązał. Ja muszę powiedzieć, że mnie, zresztą chyba większość z nas 
cieszy sytuacja, że my odbudowujemy tą infrastrukturę i jak sobie tak myślę i kalkuluję to 
nawet staram się z determinacją fimkcjonować i wiem, że jestem skuteczny, natomiast 
gdyby mnie ktoś zapytał, że ta skuteczność do tego stopnia w gminie na początku, to 
nigdy bym nie był takim optymistą. Cieszę się, że w tej inft"astrukturze zmieniamy 
naprawdę dość dużo i kiedy jeszcze słyszało się dzisiaj o tym, że te drogj powiatowe są już 
zaakceptowane przez Zarząd, to będzie inne miasto w przyszłym roku. Myślę, że 
p, Starosta będzie o tym mówił, ale ja chciałem Mu za to podziękować. Iw przepraszam 
p. Starosto, niektórzy mnie pytają - a jak się współpracuje z p. Starostą?, a ja mówię, mnie 
się współpracuje dobrze i za tą dobrą współpracę dziękuję. 

Pan radny Tomasz Staniek - Przewodniczący Rady Miejskiej - podziękował 
p. Burmistrzowi za zabranie głosu i poprosił o zabranie głosu p. Starostę Opatowskiego. 
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Pan Bogusław Włodarczyk - Starosta Opatowski - zabierając głos powiedział; 
„Szanowni Państwo, szanując wszystkich czas postaram się streścić w swojej wypowiedzi 
- drogi, bo to jest nerw podstawowy. Pan Przewodniczący mówił, że nich łaski nie robi, 
pewnie, że nich nie robi- Jeden robi więcy, drugi mni, więc drogi - tyłko latami, żeby nie 
mówić o poszczególnych zadaniach. Szanowni Państwo, w roku 2000, zacznę od 11 -
Powiat zrobił 37 km dróg, 33 w 2012 i w tym roku 54 km dróg. Inaczej mówiąc, gdyby 
takie tempo utrzymać, to co 8 lat mielibyśmy na każdej drodze położoną nową 
nawierzchmę, co 8 lat byśmy mieli położoną nową nawierzchnię. Państwo wiecie, które 
drogi u was były zrobione, ale jeśli Państwo pozwolicie to spróbujemy gdzieś tu znaleźć na 
teren gminy Baćkowice, ja przepraszam Gminy, Miasta i Gminy Opatów, ja tylko 
przypomnę, które drogi, bo pamięć jest ulotna. Na początku rozpoczęliśmy z Burmistrzem 
remont drogi Nikisiałka, w kierunku Gierczyc. Później przebudowaliśmy Brzezie -
Nikisiałka w temacie Nikisiałki, po prostu tam drogę. W miejscowości Rosochy, była ta 
wyrwa prawie 2 km jak jechaliście do Ćmielowa, pamiętacie. RozpoczęHśmy remont drogi 
w kierunku Sarniej Zwoli od Opatowa. Od Was dzisiaj praktycznie 12 km do Sarniej 
Zwoli. W tej chwili od jutra wchodzą jeszcze na jeden odcinek tylko można l>łysnąć. 
W Czernikowie Opatowskim zrobiliśmy, w miejscowości Strzyżowice, w miejscowości 
Karwów i następną w miejscowości Strzyżowice. Tomaszów - J^owęsy ponad 4,5 km 
Proszę Państwa, przebudowana ulica: Sempolowska i Mickiewicza tj. 2mln800. Dróg 
w gminach normalnie zrobiliśmy 10 km, a tu mamy 2 km. Koszt budowy dróg w mieście 
jest duży. Szanowni Państwo, to także przebudowa drogi w temacie Okalina - Malice 
Kościelne tj. wasza gmina 4 700 i 2 700 na terenie gminy Lipnik. Nie będę mówił 
o innych gminach bo szanując Państwa czas, a także to, że jest kilka innych problemów, 

0 których na pewno wszyscy t>ędą chcieli mówić, więc żeby długo nie zeszło. Ja jestem 
gotów przyjść do Państwa na normalną sesję jak mnie zaprosicie i omówić każdy temat po 
prostu po kolei. Proszę Państwa - nakłady inne inwestycyjne; w 2012 roku oddaliśmy 
przebudowany, rozbudowany komplet szkół - Zawodówka. Warsztaty Terapii Zajęciowej 
przeniesione, przebudowane, rozbudowane na Słowackiego W tej chwili kostka 
1 wszystko. Zespół Szkół w Ożarowie w tym roku. Ośrodek Specjalno - Wychowawczy 
w Dębnie i u was w Jałowęsach. Do Jałowęs jest droga jak stół. Jak przebudowany 
Ośrodek każdy może jechać, zobaczyć. To są dziesiątki milionów złotych, które się wkłada 
w to. To rozpoczęta przebudowa Zochcinka - fundusz szwajcarski od p Wojewody na 
praktycznie ponad 5 min zł. To, także szereg innych założonych zadań inwestycyjnych. 
Szanowni Państwo, krótko i co na ten rok najbliższy: przebudowa czterech ulic 
w Opatowie: Mickiewicza / Burmistrz mnie będzie poprawiał jak coś pokręcę /, 
Kopernika, Partyzantów i Słowackiego. Partyzantów to już w samym Czernikowie się 
kończy, gdzie się łączy tam z tą dobrą drogą. Oczywiście musimy to zetapować - też 
mieszkańcy dostaną informację, bo jeśli byśmy te cztery ulice, ja rozkopali. Burmistrz 
swoje dwie to już by w Opatowie nilct niczym nie przejechał. Wiadomo, że są dwie ulice 
przy szkołacli, trzeba to zetapować- Zetapujemy, na pewno Państwo taką informację po 
prostu w tym temacie dostaniecie wszyscy jak to będzie wyglądać, ale to także w ramach 
„schetynówek" u p Wojewody składaliśmy dwa wnioski i mogę powiedzieć, że do 
podziękowań odniosę się, ale zrobiliśmy tak, że wniosek od was zaczął się od Włostowa 
poprzez tam: Okalinę, Oficjałów, Strzyżowice do Kochowa tj, 7 km i na to mamy 
pieniądze. On jest na pierwszym miejscu w ogóle „schetynówek". Na rezerwowym jest 
drugi nasz wniosek, bo po jednym przechodzi, też na pierwszym miejscu wśród 
rezerwowych tj. od Włostowa do Malic W tej chwili składamy wniosek na temat 
zrobienia, / u was są dokumenty. Te dokumenty po woli się po prostu robią / na temat 
przebudowy drogi od Opatowa łącznie z chodnikiem przez Lipową do Podola. Tam do 
końca hen naszego po prostu Powiatu - następne 7 km. Nie chcę mówić o innych gminach, 
bo mówię szanując czas. Jak będę miał taką możliwość chętnie z Państwem po prostu 
porozmawiam. To jest to co po prostu się robi. Oczywiście zdaję sobie sprawę 
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z mankamentów, które jeszcze mam, problemów do rozwiązania tj u was na Pobroszynie 
rozpoczęliśmy te ponad 500 metrów. Tam wiecie jak jest wąsko, wykupywanie od 
prywatnego, przeprowadzenie inwestycji, zrobienie. Tam w kierunku Wąworkowa jak by 
te 2 km poprawił, w kierunku starej szkoły też wiecie, ale tutaj droga od Komacic ona jest 
na pierwszym. Jeszcze dzisiaj nie powiem Państwu jak ją widzę sfinansować, ale to jest ta 
droga pierwsza, którą jeszcze nie wiem jak ją sfinansować, ale ona to wymaga. Szanowni 
Państwo, w telegraficznym skrócie te co są najważniejsze rzeczy. Nie chcę się odnosić do 
obwodnicy bo chciałbym, żeby każdy robił maksymalnie tyle ile może. Będzie to 
spotkanie, będziemy mówić. Zwróciliśmy się także do Posłów. Ja jak byłem ostatnio 
u Ministra Rynasiewicza, z nim jest o tyle łatwo bo on jest z Leżajska to przez Opatów 
przeiżdżo tylko, że nie z tej strony stoi w korkach, bo on od Ostrowca jeździ i powiem 
w ten sposób - istnieją, co na niektórych trasach gdzie wszystkim zależy parlamentarne 
zespoły, gdzie tych parlamentarnych zespołów wiecie, że jest od chorobci i trochę ponad 
sto, ale są parlamentarne zespoły ds. przebudowy określonych odcinków dróg. Ja dzisiaj 
wysłałem pismo do wszystkich Posłów prosząc o powołanie ponadparlamentamego 
taldego zespołu. Decyzję będzie podejmował Rząd, Nie będzie siódmego załącznika. 
W miesiącu styczniu Rząd ogłosi uchwałą rządową listę dróg, obwodnic priorytetów, do 
których wejdą załącznik i piąty i szósty. Będzie to jedno ogłoszenie. Do stycznia mamy 
wszyscy czas po prostu popracować, popracować po prostu w tym temacie. Oczywiście 
trudno powiedzieć, żeby się Włodarczyk nie odniósł od Szpitala, bo jak wysłałem 
informację co robimy, to co niektórzy życzliwi pytają - jakim się Szpitalem pochwali?. Jak 
mnie zaprosicie kiedyś to się przyjdę i pochwalę Szpitalem, bo powiem tak; sam nie do 
końca w to wierzyłem i jeszcze nie wierzę jak to wygląda - od 15 grudnia rozpoczynają się 
odbiory na terenie Szpitala, jeśli nie będzie trzęsienia ziemi. Jeśli złośliwi ludzie nie będą 
pisać więcej donosów, bo jak rozmawiam z p. Dyrektor Wilczyńską to ona powiedziała, że 
wszystkie szpitale w całym województwie nie były tyle kontrolowane co ten Szpital 
życzliwych donosów, no ale tak co niektórzy maj% no co ja im zrobię, to od 15 grudnia 
rozpoczynają się odbiory poszczególnych pięter, elementów po prostu w tym Szpitalu Do 
odbioru wiadomo, że jest określona procedura ich odbioru, czekania. Będziemy widzieć po 
prostu jak to będzie przebiegać, ale już bym chciał, żeby przynajmniej na 8 marca paniom 
zrobić przynajmniej tą przyjemność i taki prezent, żeby ze starego Szpitala, zamknąć stary 
Szpital, a więc i Noworodki i Położnictwo już przenieść po prostu do nowego Szpitala, 
i żeby już wtedy fijnkcjonował cały nowy Szpital, ale mówię - do tego tematu szanując 
wszystkich czas, nie spłycając, jeśli będziecie chcieli się ze mną spotkać, zapraszam i teraz 
podziękowania. Dziękuję wszystkim Państwu, Dziękuję mieszkańcom miasta i gminy 
Opatów, sohysom, radnym, pracownikom, także Urzędu Miasta, bo jak się zwracam 

0 wydanie decyzji, przyspieszenie, narzekamy czasami, chcemy szybciej, prosimy, ale za 
to wszystko serdecznie wszystkim dziękuję. Dziękuję za wyrozumiałość i za życzliwość. 
Przepraszam jeśli w całości spraw pewne sprawy umkną i nie wszystko się uda załatwić. 
Przepraszam mieszkańców miasta i gminy Opatów, radnych, sołtysów i wszystkich po 
kolei. Uwierzcie mi, że żadna decyzja nawet, która umknie to nie wynika, czy się nie 
potrafi załatwić ze złej woli, ale z niemożliwości także różnych, łącznie finansowych. 
Państwo też wiecie, że to ogranicza i powiem tak - zawsze błogo jak kto mo kogo - dobrze, 
że jest Kazik Kotowski były Starosta, obecny członek Zarządu, Wicemarszałek, łatwiej jest 
przechodzić, ale powiem tak - gdyby kto inny był Wojewodą, a nie 
p, Bożentyna Pałka - Koruba to dużo tych spraw by się nie udało zrobić i nie będę kadził, 
ale wszędzie mówHę to samo - daj Boże, żeby sie takie Wojewody na kaminiach rodziły 
1 wtedy by nam się lepi żyło / tu oklaski /. i jedno co się na pewno Tuskowi udało, bo jo 
nie chce mówić, że mu sie nic nie udało, no bo Pani przecież ze strony Rządu, to żeby mi 
tam jutro nie pozabirały mi wszystkich pieniędzy, ale powiem tak, jedno co mu się na 
pewno udało na 200% w tym województwie, to wybór Pani do pełnienia tej funkcji. Pani 
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Wojewodo, serdeczne podziękowania w imieniu mieszkańców całego Powiatu 
Opatowsldego". / tu oklaski /. 

Pan radny Tomasz Staniek - Przewodniczący Rady Miejskiej - zabierając głos 
powiedział; dziękuję bardzo. Ja dodam tylko, że lepiej, żeby dzieci rodziły się w dobrze 
funkcjonujących szpitalach, a nie na kamieniach, bo nie wiadomo czy niedługo nam to nie 
będzie groziło, natomiast bardzo proszę... / tu p. Starosta Opatowski wtrącił min. słowa 
„ a tak prosiłem, żebyś nie byt Pan złośliwy" /. Na co Przewodniczący odpowiedział; to 
nie było złośliwe, tylko ja później p. Starosto odniosę się... To nie jest złośliwość, tylko to 
jest prawda Ja później się odniosę do wypowiedzi, natomiast bardzo proszę p. Wojewodę 
Bożentynę Pałkę - Korubę o zabranie głosu. 

Pani Bożentyna Pałka - Koruba - Wojewoda Świętokrzyski - zabierając głos, po 
powitaniu zebranych mówiła; bardzo dziękuje za te miłe słowa, ale chciałabym przede 
wszystkim i czynię to w tej chwili podziękować tym wszystkim, którzy potrafią 
współpracować i tak montować te projekty, że współfinansowanie pozwala na zrobienie 
większej ich ilości, to dotyczy wszystkich projektów. Wespół w zespół zawsze jest łatwiej 
bo wtedy i te ciężary finansowe rozkładają się inaczej i fakt, że potraficie za takimi 
projektami podnosić ręce i dobrzeje umotywując, a jednocześnie pracownicy świetnie te 
projekty przygotowują - za to wam dziękuję, bo wtedy łatwiej jest podejmować decyzje 
0 przyznaniu środków oczywiście. Nie ma chyba takiego samorządu, nie ma również 
takiego również rz^du, przynajmniej ja nie słyszałam, który by powiedział tak: „mamy 
dostateczną ilość środków na zaspokojenie wszystkich potrzeb", zawsze trzeba wybierać 
1 najważniejszy jest ten właściwy wybór, żeby to był wybór w tych miejscach gdzie są 
największe potrzeby. Mówię tu zarówno o infrastrukturze drogowej, ale komunikacyjnej 
w bardzo szerokim tego słowa znaczeniu. Nie będę mówić o konieczności budowania 
obwodnicy, ponieważ w 2010 roku byłam tutaj przejezdnie kilkakrotnym gościem, 
codziennie jadąc do Sandomierza, w różnych porach dnia i nocy, i wiem doskonale 
z jakimi problemami tutaj tjorykacie się na co dzień, przy takim ruch jaki tutaj w tej chwili 
panuje z wielu stron, więc oczywistą jest sprawą, że życzę, żeby wszystkie te pomysły 
umieszczenia obwodnicy na liście projektów do realizacji się spełniły, również ze względu 
na funkcjonowanie i komunikacyjność całego Regionu nie ukrywam. Proszę Państwa, 
mam nadzieję w przyszłym roku, że ten Program Narodowego Programu Przebudowy 
Dróg Lokalnych będzie trochę finansowo bogatszy niż w tym. Ja przyznaję, że miałam 
zastrzeżenia co do sposobu i zmniejszenia tych środków prawie o no ale jednak prawie 
miliard zł poszedł na przedszkole, jak Państwo wiecie - na dofinansowanie zajęć 
dodatkowych i teraz trzeba by zastanowić się, czy rzeczywiście łatwiej było te pieniądze 
przekazać na budowę dróg, czy łatwiej było przekazać je dla przedszkoli. To jest znowu 
kwestia wyboru, tego wyboru, którego dokonują parlamentarzyści przez głosowanie, ale 
pragnę powiedzieć, że wszystkie dodatkowe środki, które się pojawiają są w znakomitej 
mierze i dlatego mówię dziękuje, konsumowane w Powiecie i w Gminie Opatów. To są 
pieniądze, które gdyby nie było gotowych projektów one by tu nie przyszły, dlatego tak 
ważną rzeczą jest również na równe rozdanie, żeby mieć w szufladzie zapas takich 
gotowych projektów. Podam tu przykład powiatowy, bo ostatnio również korzystaliśmy 
z tych szufladek p. Starosty - otóż pojawiają się oszczędności w różnych dziedzinach na 
koniec roku zwłaszcza, bo przetarg tańszy, bo gdzieś tam ktoś zrezygnował ze swoich 
inwestycji, bo nie udało mu się zrealizować, i wówczas szukamy bo szkoda nam pieniędzy, 
więc szukamy chętnycli, kto by je skonsumował. Starosta Opatowski mówi zawsze „ ile 
dacie tyle biorę" i rzeczywiście tak jest, i w tej chwili z tych właśnie pieniędzy, z klęsk 
żywiołowych poszły następne środki do Starostwa Powiatowego w Opatowie dlatego, że 
ma gotowe projekty - „ ja mam tu proszę bardzo, jak jeszcze macie to. , jak by Pani 
jeszcze coś miała, to jeszcze To jest też kwestia gotowości, żeby te środki gdzieś tam 
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nie przeniknęły. Bardzo się cieszę p. Burmistrzu - mówię tu również do wszystkich 
radnych, że udało się te 12 min z pomocy społecznej podzielić na wszystkie gminy 
i również na Powiatowe Centra Pomocy Rodzinie. To są pieniądze, które właściwie 
przyszły nam tak nie z nieba, ale z dodatkowego budżetu, i na które nie liczyliśmy, ale 
cieszymy się bardzo, że udało się wesprzeć w tej materii samorządy, również z okazji Dnia 
Pracownika Socjalnego- dla pracowników, którzy zawsze się cieszą, że to jest dzień gdzie 
nie tylko składa się im życzenia i kwiaty, ale również dodatkowo jeszcze jakiś zastrzyk 
finansowy, którym mówimy - dziękujemy za niełatwą pracę w różnych środowiskach, jak 
Państwo przecież wiecie. Bardzo serdecznie więc gratuluję i dziękuję, również za sprawne 
rozdysponowanie tych pieniędzy. Przypominam jeszcze, że z funduszu szwajcarskiego, 
jeden z najlepszych projektów będzie realizowany tutaj w Powiecie Opatowskim. To są 
duże pieniądze. Także, dzięki tej współpracy, jeszcze raz mówię i dobremu umotywowaniu 
wniosków, ale także montażowi, tyle rzeczy udaje się wspólnie zrobić i ja mam tę 
przyjemność współpracować z samorządami, które doskonale rozumieją tę potrzebę. 
Dziękując więc radnym. Radzie, pracownikom, bo część radnych to jest to, że Państwo 
podnosicie rękę za takim budżetem, a druga część tego sukcesu to są pracownicy, którzy 
przygotowują dobre projekty, no i włodarze, którzy nad tymi projektami czuwają i pilnują, 
żeby one zostały napisane i czekały na realizację. Życząc samorządowi dalej takiej 
absorpcji środków ze wszystkich możliwych miejsc pozostając z nadzieją, że w przyszłym 
roku będzie Rząd mógł zaproponować nową odsłonę Narodowego Programu w trochę 
bardziej finansowym zwiększeniu, czyli trochę bardziej tłusty niż w tym roku. Bardzo 
dziękuje za zaproszenie na tę sesję. Życzę Państwu na ten dzień i wszystkie następne 
zarówno w pracy zawodowej jak rówmież osobistym życiu wszystkiego najlepszego, / tu 
oklaski /. 

Fan radny Tomasz Staniek - Przewodniczący Rady Miejskiej - podziękował 
p. Wojewodzie za zabranie głosu i otworzył dyskusję. Zwracając się z pytaniem, czy ktoś 
z Państwo radnych chce zabrać głos w dyskusji? 

0 głos poprosił radny p. Andrzej Źychowski - po kurtuazyjnym zwróceniu się do 
obecnych władz i wszystkich gości powiedział; pozwólcie, że chociaż kilka zdań powiem, 
ponieważ poprzednio kiedy p. Marszałek przedstawił nam informację na temat 
wykorzystania środków europejskich już zabierałem głos, teraz tylko dodam dosłownie 
kilka zdań - mianowicie; Proszę Państwa, jeśli chodzi o realizację inwestycji drogowych -
ja myślę, że należy jednak na każdej sesji kiedy są tak ważne sprawy jak dzisiaj poruszane 
jeszcze raz przypomnieć - dla nas w tym momencie najważniejsza jest inwestycja, która 
nazywa się obwodnica. Każdy z nas zależnie od tego jakie zajmuje miejsce, jakie zajmuje 
stanowisko, jakie ma możliwości i dostęp do tych osób, które o tym decydują powinien 
robić wszystko co tylko można w tym zakresie, a w związku z tym spotykając się dzisiaj 
1 mając tak zacnych gości trzeba powiedzieć, że w pierwszej kolejności zwracamy się do 
p. Wojewody, ponieważ ma bezpośredni dostęp i bezpośredni kontakt tak z p. Premierem 
jak i z osobami, które w Ministerstwie za to odpowiadają, i które będą podejmować 
stosowną decyzję jak i również z Posłami, którzy reprezentują Ziemię świętokrzyską, 
a w związku z tym wypada jeszcze raz poprosić i ponowić prośbę o to, aby ta inwestycja 
mogła być realizowana i abyśmy wspólnie razem, wszyscy wspólnie razem w tym zakresie 
starali się zrobić jak najwięcej. Jeśli chodzi o inwestycje dróg powiatowych, o których był 
uprzejmy powiedzieć p, Starosta, to trzeba jednak powiedzieć, że ul, Semptrfowskiej, ul, 
Mickiewicza i te pozostałe, które mają być realizowane - to są te, na które mieszkańcy 
czekali od co najmniej kilkunastu, jak nie kilkudziesięciu lat i ja myślę, że gdybyśmy 
takiego przeciętnego obywatela miasta Opatowa zapytali jak on to wszystko odbiera jeśli 
chodzi mówię o Sempołowskiej, o Mickiewicza, to każdy powie - no wreszcie jest to 
zrobione i będzie to zrobione. To o co chciałbym Pana prosić p. Starosto - to przy okazji 
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ul. Kopernika - Rada Osiedla wnosiła tam, aby uporządkować sprawy parkingu przy 
sklepach na ul, Kopernika, ponieważ tam te samochody, ktćffe stoją z dostawą towaru to są 
czasami samochody długie, a w związku z tym, z tego co pamiętam z posiedzenia Rad 
Osiedla był taki wniosek do p, Starosty, aby przynajmniej jedno miejsce parkingowe było 
miejscem troszeczkę przedłużonym, a w związku z tym, żeby ten chodnik, który tam jest 
troszeczkę cofiiąć. Następna sprawa - to przy ul, Kopernika, jak zresztą p, Starosta był 
uprzejmy powiedzieć znajduje się szkoła - tam jest troszeczkę problem z zatrzymywaniem 
się autobusów dlatego, że mamy znak.,,. / w tym miejscu p. Burmistrz zwrócił się do 
radnego, aby takie sprawy techniczne pozostawić na inny czas /, Radny odpowiedział -
dobrze, w takim razie dziękuję. 

Pan radny Tomasz Staniek - Przewodniczący Rady Miejskiej - podziękował 
i powiedział; Proszę Państwa, to jeszcze ja, jeżeli Państwo radni, nikt nie chce zabrać 
głosu. Po zwróceniu się do otiecnych władz i zebranych gości mówił; Pan Starosta 
wywołał mnie do odpowiedzi, pewnie specjalnie, żeby tutaj ożywić dyskusję odnośnie 
Szpitala. Przez szacunek dla p. Wojewody ja nie będę zbyt długo i w szczegółach mówił 
na ten temat i się rozwodził, natomiast sytuacja w Szpitalu jest naprawdę sytuacją bardzo 
tragiczną. To przekształcenie tego Szpitala wyszło źle. Szpital funkcjonuje źle, odeszli 
lekarze. Te remonty, które się dzisiaj odbywają, odbywają się, tylko, że cztery firmy, które 
brały się za remont zrezygnowały. Była to firma z Pińczowa, firma z Pruszkowa, 
przepraszam firma z Opoczna, frnna z Pruszkowa, firma z Nowego Sącza. Firmy 
zrezygnowały, gdyż Prezes Spółki nie płacił im należności. Obecnie firma Hutnik 
z Ostrowca wykonuje remont tego Szpitala z własnych środków. Zobaczymy, czy będzie 
miała uregulowaną kwotę. Wszyscy wiemy, że obecny Prezes zalega z płatnościami we 
wszystkich możliwych instytucjach zalega z i^atnościami. Ma bardzo dużo 
przeterminowanych już płatności w firmach, które dostarczają środki różne do Szpitala, 
Tak, że sytuacja jest bardzo poważna. Problem jest z kontraktem, który został ucięty 
o 20% w naszym Szpitalu tj. ponad 2 min 600 zł. Jeżeli na poziomie oł>ecnym Szpital nie 
wyrabiał się z fiinkcjonowaniem, z wypłatą środków to jak będzie się wyrabiał gdy nie ma, 
gdy te 20% kontraktu jest ucięte. Oczywiście, we wszystkich szpitalach ten kontrakt został 
obniżony tylko, że w niektórych szpitalach, jak w Ostrowcu, czy w Staszowie jest to na 
poziomie 5% i dyrektorzy tamtych szpitali postarali się o inne świadczenia, które 
zrekompensują tą stratę, natomiast u nas w Szpitalu wiemy, że ruc nie powstało. Odnośnie 
kontroli, które są kierowane do Szpitala - te kontrole nie są przeze mnie kierowane, 
natomiast wszystkie kontrole wykazały jednak słuszność tych pozwów kontrolnych, 
ponieważ zarówno w przypadku Chirurgii Naczyniowej stwierdzono, że słusznie 
zamknięto tą Chirurgię i w przypadku też czy przekształceń, czy innych kontroli też 
słusznie te kontrole były kierowane. Tak, że nie można tutaj zarzucać komuś jakiejś 
złośliwości, bo te kontrole były w trosce o dobro pagentów, o dobro nas mieszkańców 
Opatowa. W tej chwili nasi lekarze odeszli ze Szpitala, przyjeżdżają lekarze skądś -
Szpital funkcjonuje. Wykonanie kontraktu jest na poziomie 50%, Wśród tych 50% to 50% 
z tych 50% to jest pacjentów przywiezionych busami z innych województw, z Nowego 
Sącza, z ICatowic, którzy przyjeżdżają na operacje tutaj, które Prezes wykonuje. Także, 
proszę Państwa, Szpital fijnkcjonuje bardzo źle i ma bardzo duże zobowiązania, bardzo 
duże długi i nie można tutaj mówić, że wszystko jest ok i będńe oddany. Być może, że 
będzie oddany p. Starosto za dwa tygodnie ten Oddział, tylko szczęść Boże temu 
człowiekowi, który utopi w to 5 min zł. Dziękuję bardzo. 

Pan Bogusław Włodarczyk - Starosta Opatowski - prosząc o głos powiedział; Szanowni 
Państwo, szanując Państwa czas zaproponowałem, że przecież macie Komisję Zdrowia, 
żebyśmy mogli o tym porozmawiać na spokojnie Prosiłem p. Przewodniczącego bo mnie 
w domu tak uczyli, „że gość i świnia swoje prawa ma", żebyśmy nie poruszali trudnych 
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tematów i nie popisywani się, i nie mnie odpowiadać, natomiast ilość kłamstw, steki bzdur, 
które wygłosił p. Przewodniczący jest tak porażająca, że nie rnogę się do tego nie odnieść. 
Proszę Państwa, to taka forma sprzedawania informacji o Szpitalu ma jedną zaletę 
i zadanie - odpłoszyć wszystkich od Szpitala: lekarzy, kontrahentów. Bo jeśli dzisiaj 
kontrahent, którykolwiek dostarcza towar otrzyma informacje, że Szpital wszystkim 
zalega, to co ten kontrahent jutro zrobi, powie - „daję ci tow^, de już na przedpłatę, nie na 
termin płatności". Takie stawianie sprawy jak dzisiaj tutaj to jest celowe, świadome 
działanie na szkodę społeczeństwa opatowskiego, z pełną odpowiedzialnością. Nie prawda 
i kłamstwem jest, że Szpital otrzymał zmniejszony kontrakt o 20% - Pan łdamie 
p. Przewodniczący. Nie prawdą jest, że kontrakt jest wykonywany w 50% - Pan kłamie 
p. Przewodniczący, więc bardzo bym prosił i proszę wszystkich - życie i zdrowie 
mieszkańców jest najważniejsze, nie grajmy politycznie zdrowiem i życiem tych 
mieszkańców. Ja rozumiem, że jest grupa ludzi, która z nienawiści do Włodarczyka, czy 
PSL jest gotowa utopić ten Szpital, bo to chciała zrobić kiedyś, a jak Boga kocham nie 
godzi się każdemu z nas. Prosiłem porozmawiajmy, jest Komisja, możecie zaprosić 
dyrektora, prezesa, mnie, ale jeśli się wychodzi publicznie w todze Przewodniczącego 

Rady Miasta i kłamie sie, kłamie sie i kła / w tym momencie został wyłączony 
mikrofon /, a radny p. Tomasz Staniek - Przewodniczący Rady powiedział; „odbieram 
Panu głos", po czym radny p. Tomasz Staniek - Przewodniczący Rady zabrał głos 
i mówił; przepraszam bardzo, ale w tym momencie ton podniesionego głosu p. Starosty 
mnie obraża i wypraszam sobie taki ton rozmowy i taki ton dyskusji. Ja rozumiem emocje, 
które poniosły p. Starostę, ale w mojej wypowiedzi nie było steku kłamstw, tylko była 
prawda, a o tej prawdzie przekonamy się i jeżeli ja mam ostrzegać kontrahentów, czy nie 
mówić tego co jest prawdą, czyli niech lepiej cierpią biznesmeni, niech lepiej cierpią inni 
uczciwi ludzie. Proszę Państwa, ja zamykam dyskusję w tym obszarze. Ja myślę, że 
będziemy mieli inne pola do dyskusji. Pan Burmistrz jeszcze zabierze jedno zdanie. 
Naprawdę ten ton Pana wypowiedzi, ja tutaj twierdzę z całą stanowczością, że to Pan 
kłamie. Pan się mija z prawdą i to jest wielka Pana porażka. Szpital jest wielką Pana 
porażką i to się przekonamy myślę, że niebawem. Dziękuję. 

Pan Andrzej Cłianiecki - Burmistrz Miasta i Gminy - po kurtuazyjnym zwróceniu się do 
obecnych władz i gości powiedział. Proszę Państwa, my na temat Szpitala, także 
z p. Starostą nieraz rozmawiamy i ja w tej rozmowie między nami też mówię, że Szpital 
jest problemem. Nie ulega żadnej wątpliwości i nie możemy tego problemu spłycać, 
chociażby jest problemem dlatego, że ja staram się jeśli chodzi o podatek od 
nieruchomości i nikt tego rue zaprzeczy pomagać, tzn. Gmina, którą ja mam przyjemność 
reprezentować pomagać i od dłuższego czasu po rozmowach osobistych, ale muszę to 
robić zgodnie z prawem, żebym otrzymał sprawozdanie finansowe. Ja przez pół roku nie 
otrzymałem sprawozdania finansowego, a mówię dlatego, że wczoraj poprosiłem 
p. Skarbnik o podjęcie już decyzji dość radykalnej i z bólem serca to mówię, bo jeśli ja 
mam odroczyć, a chciałem to zrobić pomimo, że środki nam potrzebne na inwestycje itd., 
ale zdrowie i życie ludzkie jest najważniejsze, to muszę zgodnie to zrobić z przepisami, 
czyli ta pomoc de minimis wtedy powinna zaftinkcjonować i powinny być złożone pewne 
dokumenty. Jeśli mnie ktoś lekceważy, albo z innych powodów mi tych dokumentów nie 
składa, to mam prawo podejrzewać, że sytuacja finansowa nie jest w porządku i tylko tyle 
chciałem powiedzieć, i Panowie - nie ma potrzeby emocji, jest potrzeba właśnie spokoju 
nad tym Szpitalem, nad zdrowiem ludzkim. Jeszcze raz tutaj muszę powiedzieć, że tak 
zarówno w rozmowie z p. Przewodniczącym jak i z innymi osobami, które w jakiś sposób 
z tym Szpitalem są związane w sensie chociażby polemiki, czy krytyki - to jest oczywiście 
dyskusja mająca poprawić ten stan rzeczy, ale też muszę powiedzieć, że partner jest 
trudny. Jest zawarta umowa cywilno - prawna i no jakiegoś złotego środka nie ma, ale 
mówię - emocje są tu niepotrzebne i taka dyskusja niczemu nie służy. Nie chlałbym. 
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żebyśmy tutaj rozstrzygali kto mówi prawdę, a kto mówi nieprawdę. Ja p. Starosto 
chciałbym w tym przypadku i nawet bym wybaczy! p. Przewodniczącemu, żeby się mijał 
z prawdą. Dziękuję uprzejmie. 

Pan radny Tomasz Staniek - Przewodniczący Rady Miejskiej - podziękował 
zaproszonym gościom na czele z p. Wojewodą Bożentyna Palką - Korubą za udział w sesji 
i ogłosił 15 min. przerwę 

Po wznowieniu obrad po przerwie o godz. 14̂ ' przewodnictwo obrad objął radny 
p. Andrzej Źychowski - Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, 

Ad. 4. 
Pani Zofla Niedbała - Prezes Oddziału PTTK w Opatowie - po powitaniu zebranych, 
zabierając głos powiedziała; chcę złożyć sprawozdanie z działalności PTTK - akurat tak 
się składa, że trochę mniej nas zostało, a myślę, że temat turystyki to jest jeden 
z priorytetowych punktów jak tu wcześnie podkreślano do dalszego działania - typu 
właśnie korzystania z różnych programów. Następnie przedstawiła pisemną informację 
o przebiegu sezonu turystycznie w 2013 roku, / stan. zał, do Protokołu /, 

Pan radny Andrzej Źychowski - Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej - zapytał 
p. Prezes, czy jakieś wnioski na przyszły rok może w stosunku do nas, innych jednostek, 
czy ma Pani? Jeżeli tak to bardzo proszę. Jest okazja, żeby jjowiedzieć jak by to Pani 
widziała na przyszły rok. 

W odpowiedzi p. Zofla Niedbała - Prezes Oddziału PTTK - powiedziała; tak, po 
spotkaniu ze Stowarzyszeniem Tras Podziemnych w Polsce wykreował się temat 
programów, z których będzie można skorzystać typu - wydawnictwa. Tutaj 
zaplanowaliśmy kilka takich tematycznych, nie tylko zabytkowych, ale również 
o atrakcyjnych naszych regionach i wokół Opatowa, nie tylko samych zabytkach, jak 
również cały czas będzie temat w ogóle turystyki alctywnej w naszym Regionie, 
a szczególnie szlaki - to jest pierwsze. Po drugie - zmiana aranżacji wystaw. Tutaj jeżeli 
uda się wejść w ten program, który obejmie wszystkie trasy podziemne w Polsce - na to 
konto mamy się jeszcze spotkać na początku stycznia, a w tej chwili to prawdziwie 
spotkaliśmy się jeszcze w głównym temacie 30 lecia trasy podziemnej na marca 2014, 
gdzie program został już wspólnie z Krzemionkami Opatowskimi przygotowany 
dwudniowy w Opatowie, Trzecia sprawa - czyli zmiana aranżacji wystaw, wydawnictwa, 
materiały, jak również zespół kompleksowy tablic przed obiektem PTTK Będziemy tu 
musieli się zwrócić do p. Burmistrza, do Rady, do Przewodniczącego p, radnego również 
o to, - w którym miejscu przed naszym wyjściem cały kompleks bardzo ciekawych tablic 
takich typu podobnych do tych co są na parkingu. Będą to wyroby typu - bałtowskie, które 
będą mówić o kompleksowości zwiedzania kiedy podejdzie turysta, w każdej godzinie, 
o każdej porze, nawet i taki przejeżdżający późnym wieczorem przez Opatów, 

Pan Jarosław Czub - inspektor w Ref RGRiNK - po powitaniu - przedstawił informację 
na temat ruchu turystycznego w sezonie turystycznym 2013 informując, że odnosi się 
w niej do danych liczbowych pozyskanych od właścicieli obiektów turystycznych, 
noclegowych i gastronomicznych, z których usług turyści korzystają. / stan, zał. do 
Protokohj / 

a) dyskusja 
Pan radny Andrzej Źychowski - Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej - zabierając głos 
powiedział; miałem okazję uczestniczyć w posiedzeniu Komisji, Na koniec tego 
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posiedzenia wniosek był taki, podobnie jak to dotyczy dróg, podobnie jak dotyczy innych 
inwestycji, również i w tej sprawie turystyki szeroko pojętej i wszystkiego co ją otacza -
wszystkie te jednostki, które działają na terenie Opatowa muszą ze sobą współpracować, 
a więc: Powiat, Gmina, przedstawiciele jednostek sakralnych, przedstawiciel PTTK, 
przedstawiciele stowarzyszeń i w zasadzie to czego chiałbym doczekać, naprawdę 
chlałbym doczekać, a jestem już w samorządzie ładnych kilka lat, to tego, żeby kiedy jest 
teraz miesiąc listopad, grudzień wszyscy przedstawiciele tych jednostek usiedli, uczciwie 
przeanalizowali to co zostało zrobione w ciągu roku i wspólnie zastanowili się nad tym co 
jest do zrobienia w roku następnym. Muszę Państwu powiedzieć, że patrząc z perspektywy 
czasu, to z tym jest największy problem, żeby przedstawiciele wszystkich tych jednostek 
przeanalizowali to co było i podjęli działania na rok przyszły, kiedy jest propozycja tego 
co mielibyśmy realizować. Oczywiście, tutaj kolega Przewodniczący podpowiada mi 
terminarz imprez wspólnych. Jak Państwo przeglądacie kalendarz na rok 2013, to część 
imprez, które były zapisane w kalendarzu po prostu nie zostało zrealizowane, a więc 
w zasadzie należałoby wspólnie zrobić terminarz imprez dla wszystkich jednostek 
wspólny. Żeby to zrobić, nie ma innego wyjścia tylko trzeba siąść przy wspólnym stole, bo 
wydawanie dyspozycji z zza biurka to nic nie daje, to musi być grupa, która usiądzie razem 
i jest gotowa do dyskusji. W dyskusji dopiero wytycza się pewien szlak działań. 

Następnie p. Wiceprzewodniczący Rady zamknął dyskusję w tym temacie i przeszedł do 
kontynuacji kolejnego punktu porządku obrad sesji. 

Ad.5. 
a) Pani Bernardeta Bara Zastępca Kier. Ref Organizacyjnego - przedstawiła projekt 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Opatów w latach 2013 -
201.5 do realizacji projektu systemowego „Przedszkolak - najlepsza inwestycja" w ramach 
Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, 

Pan radny Grzegorz Maliński - Przewodniczący Komisji Oświat, Wychowania, Kultury, 
KuUury Fizycznej, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej - przedstawi! pisemną, pozytywną 
opinię Komisji do przedłożonego projektu uchwały. / stan. zał. do Prot. /. 

Radni nie zgłaszali uwag do projektu uchwały. 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie uchwałę Nr XLV/345/2013 w sprawie wyrażenia 
zgody na przystąpienie Gminy Opatów w latach 2013 - 2015 do realizacji projektu 
systemowego „Przedszkolak - najlepsza inwestycja" w ramach Programu Operacyjnego 
Kapitał Ludzki, 12 głosami „za",O głosów „ przeciwnych " i O głosów „wstrzymujących 
się", W głosowaniu wzięło udział 12 radnych. / stan. zaL do Prot, /. 

b) Pani Martyna Rusak - Skarbnik Gminy - przedstawiła projekt uchwały w sprawie 
zmian w budżecie Gminy Opatów na 2013 rok. 

Pani radna Beata Wrzołek - Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów, Rozwoju 
Gospodarczego i Mienia Rady Miejskiej - przedstawiła pisemną, pozytywną opinię 
Komisji do przedłożonego projektu uchwały, / stan. zał, do Prot. /. 

Radni nie zgłaszali uwag do projektu uchwały. 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie uchwałę Nr XLV/346/2013 w sprawie zmian 
w budżecie Gminy Opatów na 2013 rok, 12 głosami „za",0 głosów „ przeciwnych " 
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i O głosów „wstrzymującycli s ię" W głosowaniu wzięło udział 12 radnych. / stan. zał. do 
Prot /. 

c) Pani Martyna Rusak - Skarbnik Gminy - przedstawiła projekt uchwały w sprawie 
zmian w budżecie Gminy Opatów na 2013 rok. 

Pani radna Beata Wrzołek - Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów, Rozwoju 
Gospodarczego i Mienia Rady Miejskiej - przedstawiła pisemną, pozytywną opinię 
Komisji do przedłożonego projektu uchwały. / stan. zał. do Prot. /. 

Radni nie zgłaszali uwag do projektu uchwały. 

Rada Miejsita podjęła jednogłośnie uchwałę Nr XLV/347/2013 w sprawie zmian 
w budżecie Gminy Opatów na 2013 rok, 11 głosami „za",0 głosów „ przeciwnych " i O 
głosów „wstrzymujących się". W głosowaniu wzięło udział 11 radnych. / stan. zał. do 
Prot. / 

e) Pani Martyna Rusak - Skarbnik Gminy - przedstawiła projekt uchwały w sprawie 
obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na rok podatkowy 
2014 na obszarze Gminy Opatów, 

Pani radna Beata Wrzołek - Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów, Rozwoju 
Gospodarczego i Mienia Rady Miejskiej - przedstawiła pisemną, pozytywną opinię 
Komisji do przedłożonego projektu uchwały. / stan. zał. do Prot. /. 

Pan radny Artur Kargulewicz - Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej - przedstawił 
pisemną, pozytywną opinię Komisji Rolnictwa, Handlu i Usług Rady Miejskiej do 
przedłożonego projektu uchwały. / stan zał, do Prot. /. 

Fladni nie znaszali uwag do projektu uchwały. 

Rada Miejsiia podjęła jednogłośnie uchwałę Nr XLV/348/2013 w sprawie obniżenia 
średniej ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na rok podatkowy 2014 na 
obszarze Gminy Opatów, 12 głosami „za",0 głosów „ przeciwnych " i O głosów 
„wstrzymujących się". W głosowaniu wzięło udział 12 radnych. / stan, zał. do Prot. /, 

1) Pani Bernardeta Bara - Zastępca Kier. Ref. Organizacyjnego - przedstawiła projekt 
uchwały w sprawie określenia rodzaju świadczeń przyznawanych w ramach pomocy 
zdrowotnej dla nauczycieli szkól i placówek oświatowych prowadzonych przez Gminę 
Opatów oraz warunków i sposobu ich przyznawania. 

Pan radny Grzegorz Malińsłu - Przewodniczący Komisji Oświat, Wychowania, Kultury, 
Kultury Fizycznej, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej - przedstawił pisemną, pozytywną 
opinię Komisji do przedłożonego projektu uchwały. / stan. zał. do Prot. /. 

I^dni nie zgłaszali uwag do projektu uchwały. 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie uchwałę Nr XLV/349/2013 w sprawie określenia 
rodzaju świadczeń przyznawanych w ramach pomocy zdrowotnej dla nauczycieli szkół 
i placówek oświatowych prowadzonych przez Gminę Opatów oraz warunków i sposobu 
ich przyznawania, 12 głosami „za",0 głosów „przeciwnych" i O głosów „wstrzymujących 
się". W głosowaniu wzięło udział 12 radnych, / stan, zał. do Prot, /. 
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g) Pani Bernardeta Bara - Zastępca Kierownika Ref. Organizacyjnego - przedstawiła 
projekt uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia opłat za świadczenia udzielane 
przez publiczne przedszkole prowadzone przez Gminę Opatów, 

Pan radny Grzegorz Maliński - Przewodniczący Komisji Oświat, Wychowania, Kultury, 
Kultury Fizycznej, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej - przedstawił pisemną, pozytywną 
opinię Komisji do przedłożonego projektu uchwały. / stan. zał. do Prot. /. 

Radni nie zgłaszali uwag do projektu uchwały. 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie uchwałę Nr XLV/350/2013 zmieniająca uchwalę 
w sprawie ustalenia opłat za świadczenia udzielane przez publiczne przedszkole 
prowadzone przez Gminę Opatów, 12 głosami „za" , O głosów „ przeciwnych " i O głosów 
„wstrzymujących się". W głosowaniu wzięło udział 12 radnych. / stan. zd. do Prot. /. 

h) Pani Elżbieta Chodorek - Przewodnicząca GKRPA - przedstawiła projekt uchwały 
w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych w Gminie Opatów na 2014 rok". 

Pan radny Norbert Staniszewski - Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa, 
Porządku Publicznego i Samorządu Mieszkańców Rady Miejskiej - przedstawił pisemną, 
pozytywną opinię wspólną Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej i Ochrony Środowiska 
oraz Komisji Przestrzegania Prawa, Porządku ł*ublicznego i Samorządu Mieszkańców 
Rady Miejskiej do przedłożonego projektu uchwały. / stan. zał. do Prot. /. 

Radni nie zgłaszali uwag do projektu uchwały. 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie uchwałę Nr XLV/351/2013 w sprawie przyjęcia 
„Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
w Gminie Opatów na 2014 rok", 10 głosami „za" , O głosów „ przeciwnych " i O głosów 
„wstrzymujących się". W głosowaniu wzięło udział 10 radnych. / stan. zał. do Prot. /. 

i) Jarosław Czub - inspektor w Ref RGRiNK - przedstawił projekt uchwały w sprawie 
przyjęcia Programu współpracy Gminy Opatów z organizacjami pozarządowymi oraz 
innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2014 roku. 

Pan radny Norbert Staniszewski - Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa, 
Porządku Publicznego i Samorządu Mieszkańców Rady Miejskiej - przedstawił pisemną, 
pozytywną opinię Komisji do przedłożonego projektu uchwały. / stan. zał. do Prot. /. 

Radni nie 2^aszali uwag do projektu uchwały. 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie uchwałę Nr XLV/352/2013 w sprawie przyjęcia 
Programu współpracy Gminy Opatów z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2014 roku, 10 fosami 
„za", O głosów „ przeciwnych " i O głosów „wstrzymujących się". W głosowaniu wzięło 
udział 10 radnych. / stan. zał. do Prot. /. 

j ) Grzegorz Mizera - Kierownik Ref Inwestycji i Drogownictwa - przedstawił projekt 
uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych oraz 
warunków i zasad korzystania z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub 
zarządzającym jest gmina Opatów, 
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Pan radny Norbert Staniszewski - Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa, 
Porządku Publicznego i Samorządu Mieszkańców Rady Miejskiej - przedstawił pisemną, 
pozytywną opinię Komisji do przedłożonego projektu ucłiwały. / stan. zał. do Prot. /. 

I^dni nie zgłaszali uwag do projektu uchwały. 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie uchwałę Nr XLV/353/20]3 w sprawie przyjęcia 
Programu współpracy Gminy Opatów z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2014 roku, 9 głosami „za" , 
0 głosów „ przeciwnych " i O głosów „wstrzymujących się". W głosowaniu wzięło udział 
9 radnych. / stan. zał. do Prot. /, 

k) Pani Martyna Rusak - Skarbnik Gminy - przedstawiła projekt uchwały w sprawie 
zmian w budżecie Gminy Opatów na 2013 rok. 

Pani radna Beata Wrzołek - Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów, Rozwoju 
Gospodarczego i Mierna Rady Miejskiej - przedstawiła pisemną, pozytywną opinię 
Komisji do przedłożonego projektu uchwały. / stan. zał. do Prot. /. 

Radni nie zgłaszali uwag do projektu uchwały. 

Rada Miejsita podjęła jednogłośnie uchwałę Nr XLV/354/20ł3 w sprawie zmian 
w budżecie Gminy Opatów na 2013 rok, 9 głosami „za",0 głosów „ przeciwnych " 
1 O głosów „wstrzymujących się". W głosowaniu wzi^o udział 9 radnych, / stan. zał. do 
Prot. /. 

1) Pani Martyna Rusak - Skarbnik Gminy - przedstawiła projekt uchwały zmieniająca 
uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Opatów na lata 
2013-2028, 

Pani radna Beata Wrzołek - Przewodniczy Komisji Budżetu, Finansów, Rozwoju 
Gospodarczego i Mienia Rady Miejskiej - przedstawiła pisemną, pozytywną opinię 
Komisji do przedłożonego projektu uchwały. / stan. zał. do Prot. /. 

Radni nie zgłaszali uwag do projektu uchwały. 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie uchwałę Nr XLV/355/2013 zmieniająca uchwałę 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Opatów na lata 2013 -
2028, 9 głosami „za",0 głosów „ przeciwnych " i O głosów „wstrzymujących się". 
W głosowaniu wzięło udział 9 radnych. / stan. zał. do Prot. /. 

Ad.6. 
Informacja z pracy Urzędu Miasta i Gminy w Opatowie oraz Burmistrza Miasta i Gminy 
Opatów w okresie międzysesyjnym. 

W tym punkcie obrad głosu nikt nie zabierał, 
Ad.7. 
Na piśmie nie wpłynęły inteq)elacje i zapytania. W tym punkcie obrad głosu nikt nie 
zabierał. 
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Ad.8. 
W wolnych wnioskach, w sprawach różnych glos zabierali: 
Pan radny Tomasz Staniek - Przewodniczący Rady Miejskiej - zabierając glos 
powiedział; Panie z Ośrodka Pomocy Spt^ecznej prosiły mnie o przekazanie informacji nt. 
Szlachetnej Paczki. Następnie odczytał treść pisma. / stan. zał. do Protokołu /. Ponadto 
dodał; na stole były na początku sesji ulotki, myślę, że Państwo już wzięli, a jak nie to 
mogą jeszcze wziąć te ulotki. Bliższych informacji może udzielić czy p. Kierownik, czy 
pracownicy OPS. Zachęcam do włączenia się w tą szlachetną ideę i to zarówno Państwa 
radnych jak i wszystkich mieszkańców Opatowa. Proszę Państwa, jeszcze jedno ogłoszenie 
- tak jak już wcześniej było powiedziane, w następny poniedziałek 2 grudnia o godz. 1 o"'' 
w Opatowskim Ośrodku Kuhury odbędzie się debata w sprawie obwodnicy. Na tą debatę 
są zaproszeni wszyscy Posłowie Ziemi Świętokrzyskiej. Są zaproszeni urzędnicy takich 
instytucji jak: oczywiście p. Burmistrz Andrzej Chaniecki, ale też p. Starosta i Wojewoda, 
p. Marszalek, Chcemy, żeby ta debata publiczna była takim wspólnym głosem w sprawie 
tej inwestycji. Zapraszam też wszystkich mieszkańców Opatowa, którzy będą chcieli. 
Wstęp jest wolny o godz. 10"" w przyszły poniedziałek 2 grudnia w Opatowskim Ośrodku 
Kultury. Dziękuję bardzo. 

Pan radny Andrzej Źychowski - Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej - zabierając głos 
powiedział; ja jedynie p. Burmistrzu ponowię prośbę od Komisji Budżetu - ja wiem, że 
miesiąc listopad i miesiąc grudzień to są takie miesiące kiedy Włodarz Gminy ma bardzo 
dużo pracy, bardzo dużo inwestycji się kończy. Jeszcze raz prośba o to, żebyśmy mogli 
ewentualnie w miarę możliwości przejechać inwestycje, zobaczyć jak one wyglądają w tej 
chwili. Między innymi sprawy bezpieczeństwa, bo to było poruszane na ostatniej Komisji 
Budżetu, więc uprzejmie prosilibyśmy, żeby p. Burmistrz był uprzejmy jakiś termin 
wyznaczyć. 

O zabranie głosu poprosił mieszkaniec Gminy Opatów p. Jerzy Wiatrowski. 

Pan radny Andrzej Źychowski - Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej - zapytał Radę, 
czy wyraża zgodę, aby p. Wiatrowski, w krótkim formalnym wniosku wystąpił? 

W wyniku przeprowadzonego głosowania. Rada Miejska jednogłośnie wyraziła zgodę na 
zabranie głosu przez p. Jerzego Wiatrowskiego. W glosowaniu wzięło udział 9 radnych. 
Mówca został uprzedzony, że to ma być krótki formalny wniosek. 

Pan Jerzy Wiatrowski - zabierając głos powiedział; dzień dobry Państwu - chciałem 
odnieść się do ciepłego posiłku w zimie dla osób bezdomnych. Ja raz jednego roku 
dzwoniłem na Policję, no że chcę zjeść posiłek bo jestem zmarznięty, no i odsyłają mnie 
do różnych instytucji. Dzwonili tam gdzieś i tego posiłku, bardzo mi przykro później 
oddzwonili nie dostanie Pan bezdomny czyli, żeby Gmina sfinansowała ten posiłek, no to 
ten bezdomny by się podpisał, że taki posiłek gdzieś w restauracji otrzymał, no i Gmina 
sfinansowała to. Dziękuję bardzo. 

Pan radny Andrzej Źychowski - Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej - podziękował za 
wypowiedź i zapytał - czy ewentualnie ktoś z Państwa chciałby odpowiedzieć na wniosek 
p, Wiatrowskiego? - Ja myślę, że na pewno skupimy się na Komisjach, które zajmują się 
tymi sprawami i będziemy się starali, w każdy możliwy sposób Panu pomóc. Ja jestem 
pewny, że gdyby Pan czy to mnie spotkał na ulicy, czy p. Przewodniczącego, czy tym 
bardziej p. Burmistrza, to każdy z nas pewnie i z kieszeni wyjął by te parę złotych, żeby 
Panu na ten posiłek, osobie głodnej zawsze pomagamy i wiem, że tutaj p. Burmistrz jest 
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zawsze osobą, która na pewno dysponuje gotówką, ale oprócz tego jest tą osobą, która 
pomaga innym. 

Ad.9. 
Pan radny Andrzej Źychowski - Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej - stwierdził; 
w wyniku wyczerpania przyjętego porządku obrad, zamykam obrady XLV sesji Rady 
Miejskiej w Opatowie. O terminie kolejnej sesji zostaniecie Państwo poinformowani 
w terminie późniejszym. 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: 

I aóę Teresa I 

Przewodniczący 
Rady^^^kiej ^^^towie 

"^mgr Tomasz Staniek / 

Wiceprzewodniczący 
Rady MiejsUej w Opatowie 

/ mgr Aąidrzej Zychowslu / 
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